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عضو هیات علمی گروه طب کار دانشگاه علوم پزشکی مشهد گفت:

استفاده از ماسک؛ 
راه آسان پیشگیری از کرونا 

روز تاریک شعر
فازسوم بازپیرایی چلوخان بهره برداری و عملیات اجرایی 
ساماندهی مسیر جلوخان به ارگ کهندژ آغاز شد:

آغاز اتصال جلوخان به کهندژ
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اسـتاندار خراسـان رضـوی گفـت: در شـرایط فعلـی 
کـه نیـاز بـه امیدآفرینـی وجـود دارد بایـد در جهت 

اقنـاع مـردم تلاش شـود.
علیرضـا رزم حسـینی در نشسـت ویدئـو کنفرانسـی 
وزیـر کشـور و اسـتانداران سراسـر کشـور بـا معاون 
اول رئیـس جمهـور با اشـاره به سـال پایانی خدمت 
بـه  کـرد:  اظهـار  اجرایـی  اولویت هـای  و  دولـت 
عنـوان نخسـتین مسـئله پروژه هـای آمـاده افتتـاح 
یـا بهره بـرداری وجـود دارنـد کـه از مشـکل ملـی 
رنـج مـی برنـد، ایـن در حالی اسـت کـه با اسـتفاده 
از اختیـارات معـاون اول رئیـس جمهـور و تـلاش 

اسـتانداران سراسـر کشـور این موضوعات می توانند 
شـوند. حل 

یعنـی  مسـئله مطـرح شـده خـود  دومیـن  در  وی 
طرح هـای بازآفرینـی و اقـدام ملـی مسـکن کـه بـا 
امـلاک مـازاد دولـت گره خـورده اسـت، گفـت: در 
منطقـه شـرق کشـور امـکان فـروش هیچ کـدام از 
امـلاک مـازاد دولـت نیسـت و از طرفـی بایـد در 
سـطح ملـی در مـورد آن هـا تصمیـم گیری بشـود، 
لـذا لازم اسـت روی ایـن موضـوع توجه ویژه شـود.
رتبـه پاییـن فضـای کسـب و کار کشـور سـومین 
موضوعـی بود که اسـتاندار خراسـان رضـوی به آن 

پرداخـت و افـزود: فضای کسـب و کار 11 شـاخص 
دارد کـه 10 مـورد آن به داخل کشـور بـر می گردد. 
در ایـن راسـتا نماینده هـای قـوه قضائیـه، دولـت و 
قـوه مقننـه بـه راحتـی می تواننـد موانـع را رفـع و 
رجـوع کـرده و رتبـه کسـب و کار را افزایـش دهند.
رزم حسـینی بـا تاکیـد بـر نیـاز بـه امیدآفرینـی در 
شـرایط جنـگ اقتصادی به عنـوان موضـوع چهارم 
بیـان کرد: در شـرایط فعلـی که نیازمنـد امیدآفرینی 

هسـتیم بایـد در جهـت اقنـاع مـردم تلاش شـود.
وی بـا اشـاره بـه مـاده 37 قانـون تامیـن اجتماعی 
گفـت: هـزاران واحـد صنعتـی بـا توجـه بـه تفسـیر 

متفـاوت همیـن مـاده توسـط بانک هـا تملک شـده 
کـه چالش هایـی را بـه همـراه داشـته اسـت در این 
راسـتا بـا در نظـر گرفتـن یک تفسـیر واقعـی از این 
مـاده قانونـی می تـوان ایـن امـلاک را واگـذار کرد.
اسـتاندار خراسـان رضـوی در انتهـای سـخنان خود 
بـا انتقـاد از عدم امـکان ثبت سـفارش کالا در حوزه 
اسـتان خاطرنشـان کـرد: در اقتصـاد مـرزی اسـتان 
علی رغـم امـکان تهاتـر کالا، متاسـفانه هیـچ گونـه 
امـکان ثبت سـفارش  وجـود ندارد و بایـد در عرصه 
ملـی ایـن کار انجـام شـود کـه بعضـا ایـن رویـه 
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توضیحات دادگستری خراسان رضوی در رابطه با یک حکم

ماجرای اعدام برای شرب خمر چه بود؟
هفتـه گذشـته بـود کـه خبـر اعـدام یک فـرد در مشـهد بـه خاطر تکـرار در شـرب خمر 
خبرسـاز شـد و بسـیاری از رسـانه های خارجـی بـه آن پرداختنـد. امـا روز گذشـته روابط 
عمومـی و ارتباطـات دادگسـتری خراسـان رضوی در خصـوص آنچه »تقطیـع خبر اعدام 

یـک مجـرم مشـهدی در رسـانه ها و فضـای مجـازی« خوانـد، اطلاعیه ای صـادر کرد.
متـن اطلاعیـه روابـط عمومـی و ارتباطـات دادگسـتری خراسـان رضـوی بـه شـرح زیر 

ست:  ا
در حالـی کـه برخـی از رسـانه های معانـد در فضـای مجـازی از اعـدام فردی در مشـهد 
بـه علـت نوشـیدن الـکل خبر می دهنـد که آنـان در ایـن پرونـده ناگفته هـای فراوانی را 

نادیـده می گیرنـد. امـا واقعیـت ماجرا چیسـت؟
سـوابق نشـان می دهـد فـردی کـه اعـدام شـده، دارای ۲0 سـابقه محکومیـت کیفـری 

قطعـی طـی سـال های ٩5تـا ٩7 بـوده اسـت.
ایـن فـرد در سـال 75 بـه دلیل ارتـکاب جرایـم مربوط به مـواد مخدر به 15 مـاه حبس، 
جـزای نقـدی و شـلاق محکـوم می شـود، امـا ایـن پایانـی بـر خـلاف کاری هـای وی 
نبـود. او دو بـار در سـال 77 و دو بـار نیـز در سـال 78 بـه علـت ارتـکاب جرایـم مربوط 
بـه مـواد مخـدر بـه زنـدان مـی رود. در سـال 7٩ بزهکاری هـای این فـرد ادامـه می یابد 
و در سـال 7٩ بـار دیگـر بـه زنـدان می افتـد. در سـال 80 نیـز همیـن فـرد بـار دیگر در 

زنـدان بوده اسـت.
محکومیـت ایـن فـرد در سـال 8۶ به جرم ضـرب و جرح عمـدی تایید و در همان سـال 
بـار دیگـر بـه علـت شـرب خمـر راهـی زنـدان می شـود. او بعـد از آزادی بـار دیگـر بـه 
بزهـکاری هایـش ادامـه می دهـد و در سـال 88 بار دیگر بـه علت ارتـکاب جرایم مربوط 
بـه مـواد مخـدر و در سـال 8٩ بـه علت شـرب خمر به زندان و شـلاق محکوم می شـود.

محکومیت هـای متعـدد ایـن فـرد در سـال های 8٩، ٩0،٩1 و ٩۲ نیـز بـه علـت ارتـکاب 
جرایـم مربـوط بـه مـواد مخدر و شـرب خمـر ادامـه می یابد.

در سـال ٩۴ نیـز بـه جـرم نوشـیدن و نگهـداری مشـروبات الکلـی بـه 11 مـاه حبـس 
محکـوم می شـود. ایـن فـرد در سـال ٩۶ هـم بـار دیگـر بـه علت نگهـداری مشـروبات 
الکلـی بـه 8 مـاه حبـس محکـوم می شـود. او بار دیگـر در سـال ٩7 در حالی که مسـت 
بـوده بـر روی موتورسـیکلت درحـال رانندگـی پـر خطـر و بـدون گواهینامـه دسـتگیر 
می شـود. حتـی نامبـرده در مقاطـع مختلف زمانی بـه اتهاماتـی مانند: آدم ربایـی، تهدید، 

اعمـال منافـی عفـت و سـرقت نیـز تحـت تعقیـب قـرار می گیرد.
نهایتـا حکـم فـرد موصـوف پـس از طـی تشـریفات کامـل قانونـی بـه مرحلـه اجـرا در 
می آیـد. بدیهـی اسـت اتخـاذ رویه هـای ناصـواب و نادیـده انگاشـتن اصـول اخلاقـی و 
تقطیـع واقعیـت در زمینـه انتشـار اینگونه اخبـار با اهـداف مغرضانه، نمی توانـد حقیقت را 

از چشـم تیـز بین افـکار عمومـی پنهـان نماید.
آیا این حکم پیش از این سابقه داشته است؟

در همیـن رابطـه تابنـاک در گزارشـی بـه تاریخ 5 تیر ماه ٩1 نوشـت: صـدور حکم اعدام 
بـراي افـرادي که مرتکب شـرب خمر شـده اند اتفاقي کم سـابقه  اسـت و آخریـن مورد آن 
بـه سـال 8۶ برمي گـردد کـه البتـه در آن پرونـده حکـم بـه مرحله اجـرا نرسـید و متهم 
مـورد عفـو قـرار گرفـت. در آن پرونـده قضـات شـعبه 7۲ دادگاه کیفـري اسـتان تهـران 
جـوان ۲۲سـاله اي بـه نـام »محسـن« را که بـراي چهارمین مرتبـه به اتهام شـرب خمر 
دسـتگیر شـده بـود، مسـتحق مـرگ تشـخیص دادنـد. محسـن پیـش از آنکـه در سـال 
8۶ بـه اتهـام شـرب خمر دسـتگیر شـود سـه بـار در روزهـاي سـوم خـرداد، هفتـم تیر و 
17 مهـر سـال 85 بـه حـد محکـوم شـده بـود او آخرین بـار در شـهریور سـال 8۶ بعد از 
مصـرف مشـروبات الکلـي در خانـه تعادلش را از دسـت داد و بـه خیابان آمد و شـروع به 
عربده کشـي کـرد که توسـط ماموران کلانتري ابوذر دسـتگیر شـد و مامـوران این جوان 
را بـراي انجـام معاینـه پزشـکي به پزشـکي قانوني بردنـد. در آنجا آزمایش تنفس سـنجي 
انجام و اعلام شـد متهم مشـکوک به اسـتعمال مشـروبات الکلي اسـت. محسـن نیز در 
تحقیقـات مقدماتـي بـه شـرب خمـر اعتـراف اما در مراحـل بعدي ایـن اتهـام را رد کرد.

قانون چه می گوید
حکـم اعـدام بـراي مصرف کننـدگان مشـروبات الکلـي بـه موجـب مـاده 17٩ قانـون 
مجـازات اسـلامي صـادر مي شـود. در ایـن ماده تصریح شـده اسـت: »هرگاه کسـي چند 
بـار شـرب مسـکر بنمایـد و بعـد از هربـار حـد بـر او جـاري شـود در مرتبه سـوم کشـته 

مي شـود.«
در همیـن قانـون مـواد دیگـري نیـز در رابطه بـا اجراي این نـوع حد در نظر گرفته شـده 
و در مـاده 177 آمـده اسـت: »حـد وقتـي جـاري مي شـود کـه محکـوم از حـال مسـتي 
بیـرون آمـده باشـد.« مـاده 178 نیـز تصریـح مي کنـد: »هـرگاه کسـي چنـد بار مسـکر 

بخـورد و حـد بـر او جـاري نشـود بـراي همـه آنها یک حـد کافي اسـت.« 
اجـراي حکـم اعـدام بـه عنـوان حـد شـرب خمر موضوعي اسـت کـه لااقل در 10 سـال 
اخیـر سـابقه نداشـته اسـت. در پرونده سـال 8۶ نیز پـس از آنکه حکم اعـدام متهم صادر 
شـد وکیـل تسـخیري او اعلام کرد موکلـش توبه کرده اسـت و بنابراین نبایـد حکم اجرا 
شـود. ایـن راي اگرچـه مراحـل نهایـي را نیـز طي کـرد، در نهایـت متهم مـورد عفو قرار 
گرفـت. قاضـي سـیدجلیل قاضي جلیلـي- دادرس وقت شـعبه 7۲ دادگاه کیفري اسـتان 
تهـران- آن زمـان دربـاره علـت عفـو متهـم گفته بـود: »بـا توجه بـه آنکه متهـم بعد از 
اقـرار »توبـه نصـوح« کـرده و قانـون این اجـازه را به دادگاه داده اسـت که پـس از احراز 
توبـه مي توانـد بـراي متهـم درخواسـت عفـو کنـد، اعضـاي دادگاه پـس از صـدور حکم 

اعـدام، عفـو این متهـم را به رییـس قوه قضاییـه پیشـنهاد کردند.«
فصـل چهـارم قانون مجازات اسـلامي شـرایط سـقوط حد مسـکر یـا عفو از آن را شـرح 
داده و در مـاده 181 خاطرنشـان کـرده اسـت: »هـرگاه کسـي کـه شـراب خـورده قبـل 
از اقامـه شـهادت توبـه نمایـد حـد از او سـاقط مي شـود ولـي توبه بعـد از اقامه شـهادت 
موجـب سـقوط حـد نیسـت.« مـاده 18۲ نیـز اشـاره کرده اسـت: »هـرگاه کسـي بعد از 
اقـرار بـه خـوردن مسـکر توبـه کنـد قاضـي مي توانـد از ولـي امر تقاضـاي عفـو نماید یا 

حـد را بـر او جـاري کند.«

شنیدهمیشود

رزم حسینی در مسیر »صمت«؟
چنـد وقتـی اسـت که در فضـای مجـازی از رفتن اسـتاندار خراسـان رضـوی حرف هایی 
شـنیده می شـود. رزم حسـینی کـه پس یـک دوران خـوب در اسـتانداری کرمـان از میان 
زود  نام هـا و حـدس گمان هـای رسـانه ای جنشـین رشـیدیان شـده بود. خیلـی  تمـام 
اهدافـش را بـا مثلث اقتصادی در اسـتان خراسـان رضوی شـروع کرد. اما حالا شـنیده ها 
حاکـی ازینسـت کـه اسـتاندار اقتصـادی خراسـان رضوی گزینـه وزارت »صمت« اسـت 
و کار تاجایـی پیـش رفتـه کـه نام هایـی همچـون شیران خراسـانی نماینده دوره پیشـین 

مجلـس شـورای اسـلامی بـرای جانشـینی او در نظـر گرفته شده اسـت. 
اما روز گذشته اولین صحبت رسمی در این رابطه منتشر شد:

نماینـده مـردم سـبزوار در مجلس یازدهم گفت: بعید اسـت اسـتاندار خراسـان رضوی به 
عنـوان گزینه وزارت صمت معرفی شـود.

علـی اصغـر عنابسـتانی در گفت وگـو بـا ایسـنا درخصـوص اظهاراتـی مبنـی بـر معرفـی 
اسـتاندار خراسـان رضـوی بـه عنـوان گزینـه وزارت صمـت، بیـان کـرد : یک مـاه قبل 
آقـای رزم حسـینی بـا حضـور در مجلـس در ایـن خصـوص اعلام کـرد ایـن صحبت ها 
بیشـتر در فضای رسـانه ای مطرح و پیشـنهادی رسـمی به ایشـان داده نشـده اسـت، از 
یـک مـاه قبـل تـا بـه الان هـم مـن اطلاعـی نـدارم و بعید هـم می دانـم چنیـن اتفاقی 
بیفتـد، چراکـه هـم خود آقـای رزم حسـینی تمایل بـه ادامـه فعالیت در خراسـان رضوی 
دارد و هـم بـه نظـر مـن بعید اسـت که چنین پیشـنهادی از طـرف دولت به ایشـان داده 
شـود . وی در ادامـه گفـت : اگـر چنین پیشـنهادی مطرح شـود ، من فکـر می کنم آقای 
رزم حسـینی در شـرایط فعلـی گزینه مناسـبی بـرای ایـن وزارتخانه خواهند بـود. حداقل 
مـا نماینـدگان خراسـان رضـوی که بـا ایشـان کار کرده ایـم، نظـر مثبتی نسـبت به این 
موضـوع خواهیـم داشـت، بـرای اسـتانداری خراسـان رضـوی هم حتمـا گزینه مناسـبی 

پیـدا خواهد شـد.

کاهش چشمگیر محبوبیت رئیس جمهور آمریکا در فاصله چهار ماه تا انتخابات  

روزهای سخت ترامپ 

درحالـی که تـا انتخابات 
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جمهـوری  ریاسـت 
آمریـکا حـدودا چهار 
ماه باقی مانده اسـت، 
درگیـر  ترامـپ  دونالـد 
متعـددی  بحران هـای 
وی  محبوبیـت  و  شـده 
توجهـی  قابـل  کاهـش 
حـال  در  اسـت.  یافتـه 
حاضـر میـزان رضایت از 
در  ترامـپ 
نظرسـنجی های متعـدد محلـی و ملـی در 
آمریـکا به شـدت سـقوط کـرده بـه نحوی 
کـه فاصلـه بین ترامـپ و جو بایـدن، نامزد 
حـزب دموکـرات، بـه بیش از پانـزده درصد 
رسـیده اسـت. ایـن در حالـی اسـت که جو 
بایـدن بـه خاطـر شـیوع بیمـاری کرونـا، 
عمـلا در منـزل خـود باقی مانـده و فعالیت 
انتخاباتـی قابـل توجهـی انجـام نمی دهـد. 
انتخاباتـی اش،  سـتاد  اعضـای  و  ترامـپ 
تاکنـون صحـت و اعتبار این نظرسـنجی ها 
ایـن  انـد کـه  بـرده و گفتـه  زیرسـوال  را 
را  واقعیـت  نمی تواننـد  نظرسـنجی ها 
منعکـس کننـد. عـلاوه بـر ایـن، از دیدگاه 
ریاسـت  انتخابـات  تـا  ناظـران،  برخـی 
جمهـوری آمریـکا حـدود چهـار مـاه دیگر 
باقـی مانده اسـت. بنابرایـن، ترامپ ممکن 
اسـت در ایـن مـدت بتوانـد وجهه سیاسـی 
خـود را بهبـود بخشـد. امـا بـا وجـود ایـن 
تحلیل هـای خوشـبینانه، برخـی از محافـل 
جمهـوری خـواه و مشـاوران سـابق ترامپ 
انتخابـات سـوم نوامبـر  دربـاره سرنوشـت 
از  تـن  شـش  می کننـد.  نگرانـی  ابـراز 
نشـریه  بـا  گفتگـو  در  ترامـپ  نزدیـکان 
آمریکایـی »پالتیکـو« اعـلام کـرده اند که 
عـدم  و  دارد  راهنمایـی  بـه  نیـاز  ترامـپ 
تمرکـز او بر امور اساسـی، شـانس پیروزی 
او را کمتـر می کنـد. سـام نانبـرگ، مشـاور 
سـابق ترامـپ گفـت: »بـا توجـه به مسـیر 
فعلـی، رئیـس جمهـور ترامـپ در آسـتانه 

یکـی از بدتریـن شکسـت های انتخاباتی در 
از  انتخابـات ریاسـت جمهـوری معاصـر و 
رئیـس  شکسـت  بدتریـن  تاریخـی  نظـر 
کـه  نانبـرگ،  دارد.«  قـرار  فعلـی  جمهـور 
بـه  می کنـد،  حمایـت  ترامـپ  از  هنـوز 
نظرسـنجی اخیـر »سـی ان بـی سـی« و 
»نیویـورک تایمـز« اشـاره کـرد که نشـان 
می دهـد محبوبیـت ترامپ در مقابـل بایدن 
بـه زیـر ۴0 درصد سـقوط کرده اسـت. وی 
افـزود: اگـر محبوبیـت ترامـپ در دو هفتـه 
آینـده بـه 35 درصـد برسـد او در واقع بیش 
از ۴00 رای الکترال از دسـت خواهد داد که 
در ایـن حالـت، ترامـپ قویـا نیـاز دارد کـه 
مجـددا ارزیابـی کنـد کـه آیـا او می خواهد 
بـه عنـوان نامـزد حـزب جمهوری خـواه در 

انتخابات شرکت کند یا نه.
نظرسـنجی ها  بـه  اتـکاء  بـا  تنهـا  امـا 
نمی تـوان از الان ترامـپ را بازنده انتخابات 
۲0۲0 آمریـکا دانسـت. در سـال ۲01۶ نیـز 
پیشـتازی  از  حاکـی  نظرسـنجی ها  همـه 
هفتـه  دو  در  ناگهـان  امـا  بـود،  کلینتـون 
پایانی ورق برگشـت و ترامپ پیشـتاز شـده 
و در نهایـت نیـز بـه کاخ سـفید راه یافـت. 
نظرسـنجی ها  بـر  تکیـه  صـرف  بنابرایـن 
نمی توانـد مـلاک خوبـی به منظـور ارزیابی 

ریاسـت  انتخابـات  نامزد هـای  وضعیـت 
جمهـوری آمریـکا باشـد. اگـر همیـن فـردا 
بیشـتر  بایـدن  شـانس  شـود،  گیـری  رای 
حـدود  اینکـه  بـه  توجـه  بـا  امـا  اسـت، 
چهـار مـاه تـا موعـد برگـزاری مانـده، هـر 
لحظـه ممکـن اسـت ترامـپ یـک اقدامـی 
را انجـام دهـد کـه بتوانـد فضـا را بـه نفـع 
خـود تغییـر دهـد، در ایـن زمینـه او خیلـی 
بـا  بـاب مذاکـره مجـدد  تـا  تـلاش کـرد 
ایـران را بـاز کنـد، امـا موفق نشـد، در حال 
حاضـر بزرگ تریـن ضعفی که ترامـپ دارد، 
کاهـش نـرخ اشـتغال و افزایـش بیـکاری 
بـه بیـش از 10 درصـد اسـت، وی در طول 
سـه سـال و نیـم گذشـته تمام تلاشـش را 

بـه خـرج داد که تمـام منابـع مالـی آمریکا 
را صـرف اشـتغالزایی در ایـن کشـور کنـد. 
ترامـپ بـرای تحقـق ایـن کار از بسـیاری 
از پیمان هـای بین المللـی همچـون برجـام، 
یونسـکو،  پاریـس،  هوایـی  و  آب  معاهـده 
نفتـا و... خـارج شـد و حتی سـهم سـازمان 
بهداشـت جهانـی را نیـز نپرداخـت، او حتی 
بـا کشـور های اروپایـی بر سـر بودجـه ناتو 
نیـز درگیـر شـد و خواهـان افزایـش سـهم 
چنیـن  در  بنابرایـن  شـد،  آن هـا  پرداختـی 

فضایـی ترامـپ تمـام تلاش خـود را به کار 
بسـت تـا بودجـه لازم را بـرای اشـتغالزایی 
هـر چـه بیشـتر آمریکایی هـا فراهـم کنـد. 
اما شـیوع ویـروس کرونـا تمـام برنامه های 
او را بـر هـم زد، بـه طوریکه تاکنـون بیش 
از 50 میلیـون شـغل در ایـن کشـور نابـود 
شـده و پیش بینـی می شـود ایـن رونـد تـا 
پایان تابسـتان همچنان ادامه داشـته باشـد. 
ترامپ بیـش از حد سفیدپوسـتان آمریکایی 
باعـث  مسـئله  ایـن  هـواداری می کنـد.  را 
شـده کـه رنگیـن پوسـتان آمریکایـی بـه 
خصـوص سیاه پوسـتان علیـه ترامپ موضع 
فلویـد  جـورج  قتـل  و  بگیرنـد  رادیکالـی 
توسـط پلیـس آمریـکا آتـش بـه خرمنـی 
بـود کـه دامـن رئیس جمهـوری آمریـکا را 

گرفـت، بـه طوریکـه بیـش از یـک مـاه و 
نیـم اسـت کـه هـروز در ۴0 ایالـت آمریکا 
تبعیـض  و  پرسـتی  نـژاد  علیـه  تظاهـرات 
وجـود دارد که این مسـئله فشـار زیـادی را 
بـه ترامـپ وارد کرده اسـت.در حـال حاضر 
اگـر ترامپ بتوانـد اوضاع اقتصـادی آمریکا 
را سـامانی ببخشـد و نـرخ بیـکاری را کمتر 
کنـد، دوباره شـانس او بـرای ورود مجدد به 
کاخ سـفید افزایـش پیـدا می کنـد، امـا اگـر 
همیـن وضعیـت فعلـی تـا موعـد برگـزاری 

زمـان  آن  باشـد،  داشـته  ادامـه  انتخابـات 
دیگـر کار او بـرای غلبـه بـر بایـدن بسـیار 
سـخت خواهـد شـد؛ ایـن در حالیسـت کـه 
برخـی از جمهوری خواهـان مطـرح نیـز بـا 
هسـتند  مخالـف  ترامـپ  مجـدد  انتخـاب 
و ایـن امـر بـرای ترامـپ می توانـد گـران 
تمـام شـود، حـال بایـد دیـد در نهایـت چه 
سرنوشـتی بـرای ترامپ رقم خواهـد خورد.

دونالـد ترامـپ خـود نیـز اذعـان کـرده که 
فضـا  الان  نشـود.  انتخـاب  دوبـاره  شـاید 
طـوری رقـم خورده کـه همه چیز بـه آینده 
و ایـن چهـار مـاه باقیمانـده بسـتگی دارد، 
بـا توجـه بـه اینکـه دموکرات هـا نیـز هنوز 
کمپیـن بایـدن را آغـاز نکرده انـد، منتظرنـد 
کـه ترامـپ بـا دسـتان خـود وجهـه اش را 
خـراب کنـد و بـا ایـن وضعیـت آن هـا بـا 
بهره بـرداری  بیشـترین  هزینـه  کمتریـن 
را از وضعیـت پیـش آمـده در قبـال کرونـا 
و نـژاد پرسـتی ببرنـد تـا راه بایـدن بـرای 
ورود بـه کاخ سـفید همـوار شـود. بایـدن 
اعـلام کـرده بـه برجـام بازخواهـد گشـت. 
بـا توجـه بـه اینکـه در حـال حاضـر آمریکا 
ظالمانـه ای  و  شـدید  بسـیار  تحریم هـای 
را علیـه کشـورمان وضـع کـرده، بازگشـت 
آمریـکا با شـرط و شـروط به برجـام خواهد 
بـود، چـرا کـه بایـدن نیز بـه همیـن راحتی 
پـای میـز مذاکـره حاضـر نمی شـود، امـا از 
طرفـی بایـد دید کشـورمان نیز کـه تاکنون 
مقاومـت کـرده، آیـا بـا تغییر ترامـپ دوباره 
حاضـر خواهـد بـود مذاکـره کنـد. در حـال 
ترامـپ  بـرای  مسـئله  مهم تریـن  حاضـر 
یـک اتفـاق ویژه اسـت تا فضـا را بـرای او 
تغییـر دهـد، امـا بـه نظـر می رسـد هـر چه 
زمـان بـه جلـو مـی رود، عرصـه بـر رئیـس 
جمهـوری فعلـی آمریـکا تنگ تـر می شـود، 
ایـن  ترامـپ  گفـت،  می تـوان  نوعـی  بـه 
خـود  کاری  روزهـای  سـخت ترین  روزهـا 
را می گذرانـد و ممکـن اسـت شـرایط بـه 
گونـه  ای رقم بخـورد که او دیگـر همه چیز 

را از دسـت رفتـه ببنیـد.

سوژه

با توجه به شرایط فعلی، در صورتی که ترامپ بتواند اوضاع 
اقتصادی آمریکا را سامانی ببخشد و نرخ بیکاری را کمتر کند، دوباره 

شانس او برای ورود مجدد به کاخ سفید افزایش پیدا می کند، اما اگر 
همین وضعیت فعلی تا موعد برگزاری انتخابات ادامه داشته باشد، 

آن زمان دیگر کار او برای غلبه بر بایدن بسیار سخت خواهد شد

,,

پس لرزه های یک دعوت؛

وقتی اصولگرایان نگران دلواپسان می شوند
شاید پس از حضور وزیر امورخارجه کشورمان در مجلس 
بود که حواشــی بســیاری را در پیش داشت و بسیاری از 
سیاســتمداران در رابطه با برخورد بهارستانی ها با ظریف 
اظهارنظــر کننــد. جالب اینجاســت که رفتــار برخی از 
نمایندگان به شــکلی بود که صــدای اصولگرایان را هم 

درآورد.
در یکــی از تندترین این نقدها ســلیمی نمین توپ را در 
زمین احمدی نژادی ها انداخت و گفت: برخی از نمایندگان 
وابســته به محمود احمدی نژاد ســعی دارند فضای بین 

مجلس و دولت را تخریب کنند.
این تحلیلگر سیاســی اصولگرا تأکید کرد: شــواهد نشان 
می دهد برخی از نمایندگان جوان مجلس یازدهم در زمین 
محمود احمدی نژاد و اصولگرایان افراطی بازی می کنند و 
این روند ممکن است رابطه دو قوه »مقننه« و »مجریه« 
را به بن بست جدی بکشاند. برخی از منتخبین جوان نیز 
حضور دارند که تنها کار »سیاسی« را می دانند و نمی توان 
آنها را در قامت »قانونگذاری« تصور کرد. جریان سیاسی 

اصولگرا و حتی برخی از نمایندگان قدیمی مجلس باید آن 
دسته از جوانان مجلس که صرفا کار سیاسی را می دانند، 
هدایت و کمک کنند. یکی از خطراتی که مجلس یازدهم 
را تهدید می کند این مســأله اســت که همین نمایندگان 
جوان که تنها نگرش سیاسی در کار دارند، به سمت برخی 

از »منازعات سیاسی« سوق پیدا کنند.
برخی به دنبال اهداف احمدی نژاد هستند

او با توجه به شکل گیری برخی اتفاقات در مجلس یازدهم 
اذعان داشت: باید توجه کنیم نقد با تخریب بسیار متفاوت 
است. اما در همین مجلس یازدهم افرادی حضور دارند که 
تلاش می کنند با طرح مسائلی همچون »سوال از رئیس 
جمهور« و حتی »اســتیضاح« رئیس دولت، به اختلافات 
ایــن دو قوه بیش از پیش دامن بزنند؛ زیرا در همین فضا 
است که مجلس تضعیف شده و اهداف فردی مانند آقای 

احمدی نژاد اجرایی می شود.
من به صراحت می گویم این دســته از نمایندگان مجلس 
خیرخواه کشور نیستند و قطعا فهم درستی از شرایط کشور 

و حتی منطقه نیز ندارند.
رفتارهایی رابطه دو قــوه »مقننه« و »مجریه« را خراب 

کند به صلاح نیست
روســتا آزاد، عضو شورای ائتلاف نیروهای انقلاب نیز در 
این رابطه می گوید: نمایندگان مجلس یازدهم باید با یک 
نگاه تعاملی دولت را در مسیر حل مشکلات یاری دهند.

او بــا انتقاد از بروز برخی رفتارهــای هیجانی در مجلس 
یازدهم، بیان داشــت: بنده رفتارهایی که در نهایت رابطه 
دو قــوه »مقننــه« و »مجریه« را خــراب کند به صلاح 
نمی دانم. البتــه بروز این رفتارها بــه دلیل کم تجربگی 
برخی از نمایندگان اســت و امیــدوارم در ماه های آینده 

مجلس این رفتارها نیز کمتر مشاهده شود.
روستا آزاد با اشاره با بستر درست نقد کردن دولت، تاکید 
کرد: یک نماینده همواره در نقد عملکرد دولت باید جانب 
»انصــاف« را رعایت کند و اگر قرار اســت موضوعی را 
مطرح کند، باید این موضوع به صورت کارشناســی شده 
باشد. نماینده مجلس باید مسائل را صادقانه مورد بررسی 

و تحلیل قرار دهد و بدون سیاســی کاری، تنها به وظیفه 
نمایندگی خود بپردازد.

نعره ها علیه سیاست خارجی بوی نفوذ می دهد
محمد مهاجری، فعال رســانه ای اصولگــرا در رابطه به 
حواشی حضور ظریف در مجلس در توئیتی نوشت: جناب 
آقای قالیباف! لطفا رسما از وزیراطلاعات و رئیس سازمان 
اطلاعات ســپاه دعوت کنید، پشت پرده وقایع روز حضور 
ظریــف در مجلس را تحقیق کننــد. انقلابی نما هایی که 
علیه سیاست خارجی کشور نعره زدند، بدجوری بوی نفوذ 
می دهند. همراهی دنیای غرب و منافقین و اپوزیسیون با 

آن ها سرنخ روشنی است.
در پایان شــاید دوماه زمان اندکی برای قضاوت عملکرد 
مجلس یازدهم در قبال دولت باشــد اما موضع گیری های 
سیاســتمداران جریان موافق این زنــگ خطر را به صدا 
در میاورد که اگر جلوی سیاســی کاری ها در این شــرایط 
حساس گرفته نشــود. نمی توانیم شاهد تعامل خوبی بین 

مجلس و دولت باشیم.
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افزایش نرخ ارز نباید در گرانی مصالح 
ساختمانی اثرگذار باشد

نایب رئیس کمیســیون عمران مجلس گفت: افزایــش نرخ ارز نباید تأثیری در گرانی قیمت 
مصالح ساختمانی داشته باشد.

بــه گــزارش »صبح امروز« و به نقــل از خانه ملت، کمال علی پور خنکــداری نایب رئیس 
کمیسیون عمران مجلس در واکنش به افزایش 30 درصدی قیمت مصالح ساختمانی در یک 
سال اخیر، اظهار کرد: در ماه های اخیر شاهد افزایش روزافزون قیمت مصالح در بازار هستیم 

که این مسئله تأثیر به سزایی در افزایش قیمت تمام شده مسکن دارد.
نماینده مردم قائمشــهر، سوادکوه و جویبار در مجلس شورای اسلامی معتقد است که دولت 
در سه سال اخیر تمام بازارهای اقتصادی از جمله بازار مسکن و مصالح ساختمانی را به حال 

خود رها کرده و هیچ توجهی به بحث تعزیرات و نظارت ندارد.
افزایش نرخ ارز نباید تأثیری در گرانی قیمت مصالح ساختمانی داشته باشد

وی با اشاره به موضوعات مطرح شده درباره تأثیر نرخ ارز در افزایش قیمت مصالح ساختمانی، 
گفت: در شــرایط کنونی اکثر مصالح و نهاده های ساختمانی ازجمله سنگ، کاشی و سیمان 
در داخل کشــور تولید می شود، ازاین رو افزایش نرخ ارز نباید در قیمت مصالح اثرگذار باشد؛ 

بنابراین تلاطم بازار ارز به بهانه ای برای گران کردن قیمت مصالح تبدیل شده است.
علی پــور خنکداری ادامه داد: به نظر من دولت و بخش های نظارتی آن و ســازمان تعزیرات 
باید به وضعیت بازار مصالح ســاختمانی ورود می کردند، اما این مسئله صورت نگرفت و عدم 
نظارت در این حوزه کاملًا مشــهود اســت. در این راســتا یکی از راهکارهای مدیریت بازار 
مصالح ســاختمانی، ورود دولت در قیمت گذاری برای تولیدکننده و مصرف کننده است که در 

این عرصه نیز توفیقی نداشته است.
وی با انتقاد از فعالیت گســترده دلالان در بازارمصالح ســاختمانی، افزود: وقتی که دولت در 
بازار نظارتی نداشته باشد و قیمت گذاری توسط نهادهای متولی صورت نگیرد، آن زمان فضا 

برای فعالیت دلالان باز می شود، مسئله ای که در سال های اخیر کاملًا مشهود بوده است.

تولید ۱۳۰ هزار متر مربع فرش دستباف 
توسط مددجویان کمیته امداد

رئیس کمیته امداد از تولید 130 هزار متر مربع فرش دســتباف توسط مددجویان کمیته امداد 
در ســال گذشته خبر داد و گفت: فرش دستباف مددجویان امداد در بازارهای بین المللی وارد 

شده و به عنوان یک برند جهانی ثبت شده است.
به گزارش »صبح امروز« به نقل از پایگاه اطلاع رســانی کمیته امداد، سیدمرتضی بختیاری 
با بیان اینکه »توانمندســازی مددجویان ماموریت اصلی کمیته امداد است« افزود: حدود 55 
درصد خانواده های تحت حمایت امداد را زنان سرپرست خانوار تشکیل می دهند و باید اشتغال 
خانگی را برای این جامعه هدف گســترش دهیم. تولید فرش دســتباف مددجویان امداد در 
سال جاری به ۲00 هزار متر مربع خواهد رسید و در بازارهای بین المللی عرضه خواهد شد. 
 وی افزود: گفتنی اســت مددجویان کمیته امداد ســال گذشــته 130 هزار متر مربع فرش 
دســتباف تولید و به فروش رســاندند. یکی از برنامه های کمیته امداد ارائه تســهیلات 500 
میلیون تومانی ارزان قیمت یا قرض الحســنه به کارآفرینانی است که نسبت به کارگماری 10 

نفر از مددجویان تحت حمایت این نهاد اقدام کنند.

واگذاری منابع به جاماندگان از سهام 
عدالت

ســخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس گفت: دولت نباید منابع باقی مانده سهام عدالت را 
به عناوین دیگر در بازار ســرمایه عرضه کند. این منابع مربوط به سهام عدالت است و طرح 

مجلس واگذاری منابع به جاماندگان است. 
مهدی طغیانی توضیح می دهد جزئیات طرح همچنان در حال بحث و بررســی است و دو تا 
سه هفته ی دیگر از کمیسیون عبور خواهد کرد و قرار نیست مدت زیادی در کمیسیون باقی 
بماند. این طرح شامل سه دسته است، دسته اول اشخاصی هستند که در سال 8۴ - 85 که 
ثبت نام انجام می شد، به دلایل مختلف از جمله به دلیل وجود برخی مشکلات در سامانه ها 
با وجود داشتن دعوت نامه، سهامی به نامشان منتقل نشده است. دسته ی دیگر شامل کسانی 
اســت که یا تحت پوشش سازمان های حمایتی چون کمیته ی امداد و بهزیستی بودند یا بعداً 
تحت پوشــش این ســازمان ها قرار گرفتند یا متولدین این خانواده ها هستند، اما سهامی در 
مورد آنها تعریف نشــده است. بخش سوم  افرادی را در بر می گیرد که جزو دهک های اول 
تا ششــم بودند، اما به هر دلیلی در آن زمان شناسایی نشدند و سهامی برای این گروه تعلق 

نگرفته است.
طغیانی در خصوص منابع پیش بینی شــده برای این طرح گفت: از بین تمام اشــخاصی که 
تحت پوشش سهام عدالت قرار گرفتند، شش میلیون از این افراد تحت پوشش سازما ن های 
حمایتی بودند که قانون برای این افراد 50 درصد تخفیف در نظر  گرفته بود و 50 درصد دیگر 

از سود سهام مستهلک می شد؛ یعنی این افراد عملًا مبلغی را نباید می پرداختند.
این نماینده مجلس ادامه داد: مابقی مشمولین سهام عدالت، یعنی حدود ۴۴ میلیون نفر دیگر 
باید نصف مبلغ را پرداخت می کردند تا 50 درصد هم با ســود ســهام در طول این 10 سال 
مستهلک شود و کل آن سهام یک میلیونی به آنها منتقل شود ولی تعداد خیلی کمی از این 
افراد این مبلغ را پرداخت کردند، بنابراین دولت فقط نصف این ســهام، به ارزش 500 هزار 
تومان را به آنها منتقل کرد و ما بقی به دولت بازگشــت. در نتیجه از منابعی که برای ســهام 
عدالت پیش بینی شــد بخشــی از این مالکیت به خود دولت بازگشت. منبع اصلی پیش بینی 
شده برای جاماندگان همین منابعی است که به دولت بازگشته و ما می خواهیم از همین منابع 
برای جاماندگان تخصیص دهیم.سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس در خصوص احتمال 
فروش برخی از منابع بازگشتی سهام عدالت، توسط دولت گفت: دولت نباید منابع باقی مانده 
سهام عدالت را به عناوین دیگر در بازار سرمایه عرضه کند. این منابع مربوط به سهام عدالت 
اســت و طرح مجلس واگذاری منابع به جاماندگان است؛ درنتیجه نباید تحت عنوان صندوق 
یکم که واگذار شــد یا صندوق های دوم و ســوم فروخته شوند. همچنین طرح مجلس برای 
ارائه سهام عدالت به گروه های جامانده نیز باید پیش از اقدام دولت برای فروش این منابع به 

تصویب برسد تا جلوی این موضوع گرفته شود.

با اجرای همسان سازی حقوق ها اعلام شد:

افزایش ۸۰۰ هزار تومانی حقوق 
مستمری بگیران از مرداد ماه

مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی ضمن اشاره به مصوبه دولت مبنی بر واگذاری 3۲ هزار 
میلیارد تومان ســهام شــرکت های دولتی به این ســازمان، اجرای همسان سازی و افزایش 
حقوق های مستمری بگیران و بازنشستگان این سازمان گفت: از مرداد ماه سال جاری حقوق 
ماهانه مستمری بگیران سازمان تأمین اجتماعی از ۴00 تا 800 هزار تومان اضافه خواهد شد.
به گزارش »صبح امروز«، مصطفی ســالاری با اشــاره به واگذاری این ســهام به سازمان 
تأمین اجتماعی بابت تأدیه دیون دولت گفت: این امکان برای این سازمان فراهم می شود تا 
متناسب ســازی حقوق بازنشستگان را انجام دهد. متناسب سازی یعنی غیر از افزایش سنواتی 
که در ابتدای ســال داشــتیم و در خرداد اعمال کردیم، متناسب با میزان دریافتی فعلی افراد 
بازنشسته و ســنوات خدمتشان، افزایش دوباره حقوق داشته باشیم.مدیرعامل سازمان تأمین 
اجتماعی با بیان اینکه »بازنشســتگان این سازمان حدود 3.5 میلیون نفر هستند« اظهارکرد: 
با اجرایی شــدن این موضوع، از مرداد ماه حقوق ماهانه مستمری بگیران این سازمان از ۴00 

تا 800 هزار تومان اضافه خواهد شد.

»صبح امروز« به بررسی علل گرانی ها می پردازد؛

سرعت فقر، بیش از حد مجاز

بــه اعــلام دولت و  بنا 
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مراکز آماری کشور که 
متولــی تعیین میزان 
افــت  یــا  رشــد 
اقتصادی  شاخص های 
از  بســیاری  هســتند، 
وضعیت  در  یا  شاخص ها 
ثابتی قــرار گرفته اند و یا 
اینکه منحنــی آن رو به 
رشــد اســت و وضعیت 
خوبی از این حیث داریم، 
اما شــوک قیمت ها همچنان کشور و فضای 
اقتصادی را تحت تأثیر قــرار می دهد و این 
موضوع بیان گر این اســت که یک جای کار 

مشکل دارد.
 وقتی وضعیت شاخص های اقتصادی کشور 
رو به رشــد اســت و البته گشایش هایی هم 
نسبت به گذشــته انجام شده است، صنعت 
نفــت کشــور شــرایط مطلوبــی را تجربه 
می کند بــه نحوی که هم نفــت جمهوری 
اســلامی فــروش مــی رود و هم شــاهد 
برخــی ســرمایه گذاری های خارجی در این 
صنعت برای به روز رســانی امکانات آن و به 
دست آوردن بیشــتر نفت، گاز و مشتقات آن 
هســتیم و در ســایر حوزه ها ارتباط مطلوبی 
نســبت به 7 تا 8 ســال اخیر داریم، با این 
حال چرا باز هم شوک های قیمتی جامعه را 

شگفت زده می کند؟
زمانی که دولت کســری بودجــه می آورد، 
خودروسازان هزینه های جاری و هزینه های 
می یابد،  افزایش  مدیریتی شــان  ناکار آمدی 
شهرداری منابع مالی کافی در دسترس ندارد 
و وزارتخانه ها مشکلی برایشان پیش  می آید؛ 
راحت تریــن کار ممکن تأمیــن هزینه ها از 
جیب مردم است. همین رویه باعث می شود 
که اتفاقات مذکور بر نرخ دیگر کالا ها تأثیر 
بگــذارد و آنکه در نهایت زیــان ببیند مردم 

باشند.
یکی از مهم ترین پرســش ها این اســت که 
ســود اصلی گرانی ها به جیب چه کســانی 
می رود؟ اگرچه کــه در دولت های اخیر این 
اتفاق مداوم روی داده است، اما معلوم نیست 
چه زمانی مســئولان بنا دارند، راهکار هایی 
غیر از تأمین بودجــه از جیب مردم را برای 
هرگونه کاســتی بودجه و مشــکلات مالی 
پیش روی نهاد و سازمان تحت مدیریت شان 
انتخاب کنند. در این راســتا علی چشــمی، 

اقتصــاددان و عضو گروه اقتصاد دانشــگاه 
 فردوسی مشهد در گفت وگو با »صبح امروز« 

می گوید: 
بحــث گرانی و تغییرات قیمتــی که برروی 
کالاها و خدمــات اتفاق می افتــد تورم نام 
دارد، تورم برای دهک های درآمدی مختلف 
متفاوت است و کســانی که هزینه های آنان 
مربوط به املاک و مســکن اســت فشــار 
بیشــتری را متحمل می شوند و بیشتر تحت 

تأثیر قیمت کالا ها و خدمات قرار می گیرند.
وی در ادامه سخن خود می افزاید: معمولًا 
کســانی چــون کارگران که درآمدشــان 
مســاوی با دستمزد است، جزو دهک های 
پایین درآمدی هســتند و درآمدشــان در 
شرایط تورم تغییری پیدا نمی کند؛ بنابراین 
قدرت خریدشــان از دســت می رود. اگر 
از زاویه ثــروت و دارایی هایــی که افراد 
در اختیــار دارند مانند کســانی که زمین، 
ســاختمان، طلا، ارز، ســهام و مستقلات 
به موضوع بپردازیم، باید توجه داشت این 
افراد نســبت به کسانی که پس انداز نقدی 
و یا به صورت ســپرده بانکی دارند، بهره 

بیشتری خواهند داشت.
تقسیم دارایی راه مواجه با تغییرات قیمت

چشمی با بیان اینکه »در جامعه ایران اختلاف 
طبقاتی درآمدی ناشی از تورم -به دلیل فشار 
هزینه ها بر طبقات پاییــن-، نوع درآمد ها و 
دارایی هایی که می توانــد از قدرت خرید در 
برابر تورم محافظت کند، وجود دارد« افزود: 
در شرایط اقتصادی حاکم برجامعه افرادی که 
دارایی یا ســرمایه ای مانند طلا، ارز، مسکن، 
خودروی گران قیمت و... دارند برنده هستند، 

درنتیجه فاصله درآمــدی و ثروت این افراد 
با کســانی که حقوق بگیر هستند و... افزایش 

زیادی پیدا می کند.
این استاد دانشگاه توضیح می دهد: در شرایط 
حاضر بازار ها با وجود بازدهی بالا پر ریســک 
هســتند، به عنوان مثال دلار درحالی که چند 
ماه ثبات قیمت داشت، اما به یک باره جهش 
قیمت چشــم گیری را تجربــه کرد و ممکن 
اســت که دوباره کاهش قیمــت پیدا کند؛ 
بنابراین افراد با این تفکر که ممکن اســت 
دلار بازهم افزایش قیمت داشته باشد متضرر 

شوند.
مردم، دارایی های خود را متنوع کنند

وی معتقد است که شرایط موجود اقتصادی 
حداقل به لحاظ روحــی و روانی برای افراد 
زیاد مناسب نیست و خانواده ها به شدت تحت 
فشارند، کســانی هم که درآمد و دارایی های 
خوبی دارند نگران این موضوع هســتند که 
شــاید اگر ســرمایه خــود را در کاری دیگر 
می گذاشتند برایشان بهتر بود.از لحاظ منطق 
مالی واقتصادی بهتر اســت که مردم در این 
شــرایط دارایی های خود را متنوع کنند و در 
حوزه های مختلف مانند سهام، طلا و مسکن 

سرمایه گذاری کنند.
فقدان نظام حزبی؛ عامل وجود مشکلات 

اقتصادی
چشمی معتقد است دلایل و شواهد متعددی 
مبنــی بر اینکه دولت به دلیل وجود تحریم ها 
دچار بحران های اقتصادی شده، وجود دارد، 
به عنوان مثال صادراتبــه خصوص صادرات 
نفت که بیشــترین تأثیر را برچرخه اقتصادی 
دارد بسیار محدود شده واین موضوع بر روی 
بســیاری از موارد تأثیراتــی واقعی بر روی 
نرخ ارز، درآمد خانوار ها و تورم داشــته است؛ 
بنابراین نمی توان به این موضوع شک کرد و 

دولت تا حدودی حق دارد.
فقدان نظام حزبی، مانع از مدیریت 
درست اقتصادی قوه مقننه شده است

عضو گروه اقتصاد دانشــگاه فردوسی مشهد 
تشریح می کند: این مشــکلات بیش   از ۲0 
ســال ســابقه دارد، دلیل اینکــه مجلس ما 
آن قدرتی که باید داشــته باشد را ندارد این 
اســت که در نظام حزبی پارلمان و مجلس 
معنا ندارد، همین افراد در طول سال ها نظام 
حزبی را تخریب کردنــد؛ بنابراین زمانی که 
نظام حزبی نداشته باشــیم، مدیریت درست 
اقتصادی حداقــل در قوه مقننــه نخواهیم 

داشت.
منفعت طلبان؛ منشأ تحریم ها 

چشــمی خاطرنشــان کرد: نمی تــوان تمام 
مشــکلات را به دلیــل وجــود تحریم ها و 
کم کاری دولت دانست و در این راستا مقصر 
دانستن دولت به تنهایی اشتباه است. درواقع 
افــرادی که این اســتدلال را می آورند فرا تر 
از این مســائل به اقتصاد کشــور لطمه وارد 
کرده اند و تحریم یک مورد آن اســت؛ یعنی 
عــده ای از اعِمال تحریم ها منفعت می برند و 
به دنبال تحریم بودند؛بنابراین منشأ تحریم ها 

از سوی همین افراد است.
این اقتصــاددان با بیــان اینکــه »زوایای 
اقتصادی تــورم بیش از 30 درصد و رشــد 
اقتصادی نزدیک به صفر و حتی منفی جای 
بحث زیادی دارد« گفت: ما نمی دانیم کشور 
می خواهد تولیدکننده چه چیزی باشد، با این 
حال در بسیاری از مسائل اقتصادی می توان 
جستجو کرد که چه کســانی مقصر هستند، 
زیرا این افراد همان کسانی هستند که اکنون 

مدعی اند.
از سوی دیگر محسن شرکا، رئیس کمیسیون 
اقتصاد مجمع مشــورتی توسعه اقتصادی و 
فرهنگی استان خراســان رضوی نیز در این 
رابطه اظهار می کند: دامنه و سرعت رشد فقر 
بیش از پیش در حال افزایش است؛ بنابراین 
نیازمند عزم ملی و انســجام لازم برای حل 
این معضل هســتیم، در این راســتا اعضای 
مجلس شورای اســلامی که خود را نماینده 
مردم می داننــد نیز باید تعامل بیشــتری با 
یکدیگر و مردم داشته باشــند. کشور ما یک 
مجموعه ســهامی عام است و نمی توانیم آن 
را به صــورت قبیله ای اداره کنیــم، ما باید 
اختلافــات را در درون حــل کنیــم؛ چراکه 
کشــاندن اختلافات به بیــرون به صلاح و 

مصلحت کشور نیست.
وی توضیــح می دهد: گرانــی تمام اجناس 
اعم از ســکه، طلا، دلار و سایر کالا ها برای 
همه ما ضرر دارد و به همه ما خســارت وارد 
تصورمی کنند  که  وکســانی  می کند،دلالان 
ازخرید و فــروش ارز و طــلا منفعت مالی 
می برند به طور غیرمســتقیم درحال خیانت 
کــردن به جامعه هســتند، هرچنــد که راه 
دیگری برای این افراد وجود ندارد و شــرایط 

برای انجام کار دیگری فراهم نیست.
سرمایه گذاری مطلوب با نگاه گردشگری

رئیس کمیســیون اقتصاد مجمع مشــورتی 

اســتان  فرهنگــی  و  اقتصــادی  توســعه 
خراســان رضــوی با بیــان این کــه »باید 
اقتصــاد را به روســتاها بازگردانیــم« ابراز 
می کنــد: ایران جزو یکی از 10 کشــور برتر 
جهان در حوزه گردشــگری اســت؛بنابراین 
اگــر بخواهیــم هرگونــه ســرمایه گذاری 
 انجــام دهیــم، باید بــا نگاه گردشــگری 

باشد. 
بهانه ای به نام تحریم

شــرکا توضیح می دهدکه دولت بیش از حد 
مشکلات را به گردن تحریم ها انداخته است. 
او معتقد اســت تحریم به جــز گران کردن 
هزینه هــا کار دیگری انجــام نمی دهد، اما 
اگر ما مدعی دورزدن تحریم ها هســتیم باید 
بتوانیم ایــن کار را انجام دهیم؛ بنابراین اگر 
نتوانیم تولید خود را سود آور کنیم، باید قوانین 
دست وپاگیر را حذف کرده تا زنجیری که به 
دســت و پای بخش خصوصی زده شده، باز 
شــود. امروز نه تنها نیازی به افزودن قوانین 
جدید نداریم، بلکه نیازمندحذف بســیاری از 

قوانین هستیم.
بانک های ایرانی ضد توسعه هستند

وی تشــریح می کند: ما نیازمند ترجیح منافع 
ملی به منافع شخصی هستیم از سویی دیگر 
می بایســت سیستم بانک داری کشور اصلاح 
شــود؛ زیرا بانک های ما نه تنها توســعه ای 
نیستند، بلکه ضد توسعه اند، قانون مالیات ها 
نیاز به اصلاح دارد و مالیات  راه اندازی کارهای 
تولیدی نزدیک به صفر باشــد. هیچ اشکالی 
ندارد که فردی در کشور مالک ۲ هزار واحد 
آپارتمان باشد، اما باید برای آن مالیات سنگین 
 پرداخت کند؛ چراکه شــغلی کاذب محسوب 

می شود.

خبر

آذری جهرمی توضیح داد:

چرا اینستاگرام فیلتر نمی شود؟
وزیر ارتباطات گفت: مسئولیت صدور حکم و تصمیم گیری 
برای فیلترینگ با قوه قضاییه و دادســتانی کل کشــور و 
براساس حکم کارگروه تعیین مصادیق مجرمانه است، باید 
به آن ها فشــار بیاورند؛ وزیر ارتباطات مســئول فیلترینگ 

نیست.
بــه گزارش »صبح امــروز« و به نقــل از وزارت ارتباطات 
و فنــاوری اطلاعــات، محمدجواد آذری جهرمــی درباره 
فیلترینگ اینســتاگرام و این که چرا این مطالبه را از وزارت 
ارتباطات دارند، گفــت:  اینکه به مردم بگویم در این زمینه 
نگرانی داشته باشــند یا خیر مجوزی ندارم و فیلترینگ در 
اختیار وزارت ارتباطات نیست. من شرایط جامعه را به سمتی 
نمی بینم که هدفی برای فیلتر کردن اینستاگرام وجود داشته 
باشــد. البته عده ای همیشه معتقد بوده اند که این پلتفرم را 
باید بســت، فشار هم وارد کرده و می کنند، اما تاکنون عقل 

جمعی کشور به چنین جمع بندی نرسیده است.
آذری جهرمی گفت: آن هایی که معتقدند که باید اینستاگرام 
فیلتر شــود به ما فشــار می آورند این در حالی اســت که 
مسئولیت صدور حکم و تصمیم گیری برای فیلترینگ جای 
دیگری اســت و فشــار را باید به نهــاد مربوطه که به طور 
مشــخص قوه قضاییه و دادستانی کل کشور براساس حکم 
کارگروه تعیین مصادیق هستند، وارد کنند. بعضی از عزیزان 
تأکید می کنند که اینســتاگرام بد است و وزیر ارتباطات چرا 

آن را فیلتــر نمی کند. درحالی  که وزیــر ارتباطات نه قانوناً 
اختیار فیلتر کــردن را دارد و نه می تواند چنین کاری بکند. 
آن که فیلتر می کند شرکت های اینترنتی است و آن که حکم 
صادر می کند مشــخص است کجاســت؛ بنابراین باید این 

مطالبات را جای دیگری پیگیری کنند.
وی با بیان اینکه »من در قوه قضاییه هم  چنین جمع بندی 
برای فیلترینگ اینســتاگرام ندیده ام« توضیح داد: هرچند 
باید بپذیریم که اشــکالات و ناهنجاری هایی در شبکه های 
اجتماعی وجود دارد و مقــداری قوانین ما نیازمند بازنگری 
است و منطبق با واقعیت های امروز فضای مجازی نیست. 
بنابرایــن تلاش می کنیــم معضلاتی که در شــبکه های 
اجتماعی وجود دارد را با همکاری با ســایر نهادها برطرف 
کنیم. برخی از جرائم و مسائل در شبکه های اجتماعی وجود 
دارد که نهادهای امنیتی و انتظامی نســبت به آن مســأله 
معترضند باید برطرف شــود و ما نمی توانیم نسبت به آن ها 
بی توجه باشیم؛ چراکه در ارتباط با امنیت مردم است و باید 

به آن توجه کرد.
شرایط جامعه به دنبال فیلتر کردن اینستاگرام نیست

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات بیان می کند که »علاوه 
بر این کسب وکارهای ایرانی که در اینستاگرام هستند باید 
مورد توجه قرار گیرند. باید توجه داشت که شرایط جامعه را 
به ســمتی نمی بینم که هدفی برای فیلتر کردن اینستاگرام 

در کشــور وجود داشته باشد« وی خاطرنشان کرد: از همان 
روزهای اول حضور اینســتاگرام در فضای مجازی عده ای 
از این شبکه  اجتماعی شــکایت داشته و مخالف آن بودند، 
اما عقل جمعی جامعه به این جمع بندی نرســیده است که 
اینســتاگرام را فیلتر کنند. اگر اینستاگرام بد است مسئولیت 
آن را نهادهــای دیگر باید بر عهــده بگیرند و ما در وزات 

ارتباطات متولی آن نیستیم.
آذری جهرمی اشــاره کرد: مشخصاً قوه  قضائیه و دادستانی 

کل کشــور باید برای حل این مساله ورود کنند، البته من تا 
کنون چنین نکته ای را در قوه  قضائیه ندیده ام. باید بپذیریم 
اشکالاتی در موضوعات وجود دارد و قوانین نیاز به بازنگری 
دارند و اشــکالاتی از لحاظ ساختاری وجود دارد و مجموعه  
اینها باعث می شود نظرات متعددی وجود داشته باشد. نکات 
مثبت اینســتاگرام و اشــکالات آن را همه می دانند و باید 
داشته ها را در کنار هم بگذاریم که با رفتاری غیرکارشناسانه 

سود مردم از این شبکه  اجتماعی را دچار اخلال نکنیم.

علی چشمی: نمی توان تمام 

مشکلات را گردن تحریم ها 

و کم کاری دولت دانست، 

مقصر دانستن دولت به تنهایی 

اشتباه است و افرادی که این 

استدلال را می آورند فرا تر 

از این مسائل به اقتصاد کشور 

لطمه وارد کرده اند که تحریم 

یک مورد آن است

محسن شرکا: تحریم به جز گران 

کردن هزینه ها کار دیگری انجام 

نمی دهد، اما اگر ما مدعی 

دورزدن تحریم ها هستیم باید 

بتوانیم این کار را انجام دهیم؛ 

بنابراین اگر نتوانیم تولید خود 

را سود آور کنیم، باید قوانین 

دست وپاگیر را حذف کرده تا 

زنجیری که به دست و پای بخش 

خصوصی زده شده، باز شود
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تبلیغات کذب وام های 
آسان، شگردی برای 
شیادان  

رئیــس مرکز مبارزه با جرایم ملی و ســازمان یافته پلیس فتــای ناجا گفت: به 
آگهی ها و تبلیغاتی از قبیل دریافت وام آســان، برنده شــدن در قرعه کشی ها و 
غیره اعتماد نکنید، چراکه بیشتر این تبلیغات کذب است. به گزارش روز پنجشنبه 
پایگاه اطلاع رسانی پلیس فتا، سرهنگ »مصطفی نوروزی« ناجا اعلام کرد: در 
بررسی پرونده های تشکیل شــده در پلیس فتا مشاهده می شود افراد کلاهبردار 
با انتشــار آگهی های جعلی واگذاری وام بدون بهره و یا تسهیلات بانکی با سود 
کم به کلاهبرداری از هموطنان می پردازند که با تحقیقات انجام شده این پلیس، 

تعدادی از این نمونه آگهی ها که با سوءاســتفاده از نیاز مردم و جلب اعتماد آنها، 
اقدام به کلاهبرداری می کردند شناســایی شــدند و اقدامــات تکمیلی پلیس و 
قضایی در حال پیگیری اســت.رئیس مرکز مبارزه با جرایم ملی و سازمان یافته 
پلیس فتا خاطر نشــان کرد: کلاهبرداران در این ترفند با فروش امتیاز وام های 
مختلف کم بهره مانند ازدواج، ســپرده و غیره اقدام به اخذ مبالغی تحت عنوان 
پیــش پرداخت یا بیعانه حق ثبت نام و کارمــزد از طعمه های خود می کنند و در 

نهایت دیگر پاسخگوی مالباختگان نیستند.

برگزاری آزمون استخدامی آموزش یاران نهضت 
قاســمعلی خدابنده، مدیرکل آموزش و پرورش خراســان رضوی از برگزاری آزمون اســتخدامی 
آموزشــیاران نهضت سوادآموزی و آزمون ورودی هنرســتان ها و دبیرستان های نمونه دولتی این 

استان در روز جمعه ۲0 تیرماه با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی خبر داد.

تعطیلی ۱2 تالار عروی در مشهد به خاطر تخلف
محمد رضا هاشــمی، فرماندار مشهد گفت: با شــیوع ویروس کرونا و ممنوعیت فعالیت تالارهای 
پذیرایی براساس بازرســی های صورت گرفته تاکنون 1۲ تالار عروسی متخلف در این شهرستان 
مهروموم شده است و در بازرسی های انجام شده توسط مسوولین اتحادیه و پلیس نظارت بر اماکن 
تاکنون به 38 نفر از متخلفین و مالکین تالارها و باغ تالارهای مشهد تذکر کتبی داده شده است.

ضرورت ارتقای مراکز درمانی جانبازان
جواد غلامپور، معاون بهداشــت و درمان بنیاد شهید و امور ایثارگران خراسان رضوی گفت: فعالیت 
کنونی مراکز درمانی جانبازان اعصاب و روان و قطع نخاع شــامل بســتری و اقدامات پزشــکی و 
درمانی اســت در حالی که این دو مجموعه »مراکز توانبخشــی و بازتوانــی« بوده و مکانی برای 
بســتری جانبازان محسوب نمی شوند و مسوولان بنیاد شــهید و امور ایثارگران خراسان رضوی با 
هدف بهبود و ارتقای خدمات، خواســتار ارتقای دو مرکــز درمانی جانبازان اعصاب و روان و قطع 

نخاع این استان به سطح »بیمارستان و دی کلینیک« هستند.

اهدای اقلام بهداشتی به ساکنین حاشیه شهر
توزیع اقلام بهداشــتی اهدایی دانشگاهیان و خیران به ساکنان حاشیه شهر مشهد عصر پنجشنبه 

طی مراسمی آغاز شد. 
این اقلام بهداشــتی در قالب سومین پویش نیکوکاری دانشــگاهیان )پند( دانشگاه علوم پزشکی 
مشــهد و کمیته امداد امام خمینی )ره(  در مجموع به مبلغ ۲ میلیارد ریال تهیه و برای ســاکنان 

مناطق محروم مشهد در حال توزیع است.

آغاز بازرسی و نظارت بر پروتکل های بهداشتی 
در مشهد

فعالیــت عملیاتی 177 گروه بازرســی به منظور نظارت بر رعایت پروتکل های بهداشــتی به ویژه 
اســتفاده از ماسک و رعایت فاصله گذاری فیزیکی با هدف پیشــگیری از شیوع ویروس کرونا در 

شهرستان های مشهد و بینالود )طرقبه شاندیز( آغاز شد.

»پراکندگی« و »توزیع نامناسب« دو علت مهم 
کمبود فضای آموزشی در استان

قاسمعلی خدابنده، مدیر کل آموزش و پرورش خراسان رضوی در جلسه شورای آموزش و پرورش 
شهرستان »خوشاب« گفت : در استان 300 مدرسه بلا استفاده در روستاهای خالی از سکنه داریم 
و این در حالی است که در سال تحصیلی گذشته برای تشکیل کلاس های درس در سطح استان 

از 300 عدد کانکس نیز استفاده شده است.

پیشگیری منطقه ای و قرنطینه کامل بیماران 
کرونایی

مسعود پزشکیان، عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس یازدهم، پیشگیری منطقه ای و قرنطینه 
کامل بیماران مبتلا شــده را تنها راه مقابله با کرونا دانســت و گفت: اگر یک ماه با تمام قدرت در 
مقابل کرونا مقاوت کنیم، ویروس کووید-1٩ کاملا کنترل می شــود در غیر این صورت دائماً باید 

منتظر پیک های بعدی و شاهد فلج شدن اقتصاد کشور باشیم.

عروسی و عزا عامل شیوع کرونا
حسن لطفی، نماینده مردم رزن درمجلس یازدهم علت شیوع کرونا را در عدم رعایت فاصله گذاری 
و مراعات دورهمی و عزا و عروسی دانست و از مردم خواست همچنان فاصله گذاری و پرتکل های 

بهداشتی را رعایت کرده و نسبت به این ویروس بی تفاوت نشوند.

ایجاد ۵۴۹ مورد شغل توسط کمیته امداد 
خراسان رضوی 

معاون اشــتغال و خودکفایی کمیته امداد خراسان رضوی گفت: این نهاد در 3 ماهه نخست امسال 
5۴٩ مورد شغل را برای مددجویان تحت حمایت ایجاد کرده است. 

ســید حسین کرابی بیان کرد: برای ایجاد این تعداد شغل بیش از ۲1 میلیارد و ۲7۴ میلیون تومان 
اعتبار از محل منابع تسهیلات کمیته امداد، اشتغال پایدار روستایی و بانکهای عامل پرداخت شده 
اســت.وی ادامه داد: در این مدت ۶۴ مورد از 5۴٩ مورد شــغل ایجاد شده در روستاها بوده که این 
امر به پایدارسازی و ماندگاری خانواده ها و جلوگیری از مهاجرت روستاییان به شهرها کمک کرده 
اســت.کرابی با اعلام اینکه در 3 ماهه اول امســال 8۴3 نفر از آموزش های فنی و حرفه ای بهره 
مند بوده اند، اظهار کرد: پیش بینی شــده است تا امســال 11 هزار و ۶0 مورد شغل با تخصیص 
بیش از 381 میلیارد تومان اعتبار توســط این نهاد در استان ایجاد شود.معاون اشتغال و خودکفایی 
کمیته امداد خراسان رضوی یادآور شد: این نهاد از دهه ۶0 تاکنون در خراسان رضوی ٩0 هزار و 

5۲۲ طرح اشتغال ایجاد کرده است.

کشف 262 کیلوگرم مواد مخدر در اتوبوس 
مسافربری

فرمانده انتظامی خراســان رضوی گفت: ۲۶۲ کیلو گرم مواد مخدر در محدوده تربت حیدریه از یک 
دســتگاه اتوبوس مسافربری کشف شد. ســردار محمد کاظم تقوی افزود: در پی کسب اطلاعاتی 
مبنی بر قاچاق محموله مواد افیونی از زاهدان به مشهد به وسیله یک دستگاه  اتوبوس مسافربری، 
تحقیقات پلیسی در این زمینه آغاز شد. وی ادامه داد: پلیس مبارزه با مواد مخدر با کمین در ایست 
و بازرســی کامه تربت حیدریه این اتوبوس مسافربری را متوقف و در بازرسی از آن ۲۶۲ کیلو گرم 
تریاک کشــف کرد. فرمانده انتظامی خراسان رضوی گفت: در این ارتباط ۲ قاچاقچی دستگیر شد 
و تحقیقات در این زمینه ادامه دارد.طی سه ماه نخست امسال هشت تن مواد مخدر در این استان 

کشف شد که نسبت به مدت مشابه پارسال 15 درصد افزایش دارد.

عضو هیات علمی گروه طب کار دانشگاه علوم پزشکی مشهد گفت:

استفاده از ماسک؛ راه آسان پیشگیری از کرونا 

نوســان شــیوع ویروس مرموز، ناشــناخته و 
همه گیر کرونا با وقوع موج دوم ابتلا به بیماری 
کووید 1٩، ضــرورت اســتفاده تک تک افراد 
جامعه را از »ماســک بهداشتی بر صورت« به 
عنوان ســاده ترین و موثرترین روش پیشگیری 
از این ویــروس منحوس، بیش از پیش نمایان 

کرده است.
عضــو هیات علمــی گروه طب کار دانشــگاه 
علوم پزشکی مشــهد گفت: استفاده از ماسک 
در شــرایطی که به دلیل برخــی ضرورت ها، 
محدودیت ها برداشــته شده، اهمیت دو چندان 
در کنتــرل ویروس کرونــا دارد و البته باید به 
این موضوع توجه کرد که ماســکهای مختلف 
روشهای مصرف متنوع دارند و عموم مردم نیز 
نیاز به ماســک ان.٩5 ندارنــد و از طرفی عدم 
آشنایی به شــیوه صحیح استفاده از ماسک نیز 

می تواند خطرناک باشد.
شست و شوی دست ها

دکتــر فاطمــه احمدی بــا بیان اینکــه برای 
پیشگیری از ابتلا به تمام بیماری های عفونی، 
رعایت بهداشت، و شست و شوی دست با آب 
و صابون و مواد شــوینده یا آغشــته کردن آن 
به مــواد پایه الکلی بخصــوص در مواقعی که 
آلودگی قابل رویت باشد ضروری است، افزود: 
همچنین رعایت فاصله اجتماعی یک تا ۲ متر و 
حضور نیافتن در محیط های پر ازدحام و استفاه 
از ماسک از جمله توصیه های پیشگیرانه است 
که با کاهش حساســیت مــردم به رعایت این 
موارد بار دیگر شاهد افزایش بیماری کرونا بین 

اقشار مختلف جامعه هستیم.
وی با بیان اینکه در جامعه سه نوع ماسک مورد 
استفاده قرار می گیرد که ماسک های پارچه ای، 
جراحی و فیلتر دار از آن جمله هستند ادامه داد: 
ماســک های پارچه ای اغلــب در منازل تهیه 

می شود و افراد بدون بیماری زمینه ای می توانند 
از این ماسک ها استفاده کنند اما در دوخت آنها 
باید توجه کرد که حتما ســه لایه باشد و لایه 
بیرونی از جنس شــبیه به پلاستیک برای عدم 
ورود ذرات آلوده به درون ماسک در نظر گرفته 

شود.
استفاده از ماسک های چند لایه

عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی مشهد 

گفت: لایه درونی در این ماسک ها باید جاذب 
آب باشــد و لایه وسط از پارچه نمدی باشد که 
به صورت یک فیلتر عمل کند علاوه براین باید 
ماسک تمام سطح صورت را تا روی بینی و زیر 

چانه در برگیرد.
وی افــزود: قبــل از گذاشــتن ماســک روی 
صورت، دســتها باید شسته شــوند و از طریق 
بندها یا کش، ماســک روی صــورت خوابانده 

شود بنابراین دســت زدن به وسط ماسک غیر 
بهداشتی اســت و باعث انتقال ویروس از کف 

دستان به سطح ماسک می شود.
دکتر احمدی ادامه داد: برخی از افراد ماســک 
خود را درون پلاستیک قرار داده و به آن الکل 
می زنند تا ضدعفونی شــود این در حالی است 
که ماســک پارچه ای فقط با شست و شو تمیز 

می شود و ماسک جراحی و فیلتر دار نیز به هیچ 
وجه با این روش ها ضدعفونی نمی شــود بلکه 
باید پس از اتمام زمان مصرف، ماسک به شکل 

بهداشتی دور انداخته شود.
وی با بیان اینکه استفاده از ماسک های جراحی 
ســه لایه نیز برای افراد بالای ۶0 سال و افراد 
دارای فاکتورهای خطر و کارکنان بیمارســتانی 
ضــرورت دارد گفت: علاوه برایــن برای افراد 

مبتلا بــه دیابت، پرفشــاری خــون، مصرف 
کننده های داروهای کورتون و بیماران دیالیزی 
مصرف این ماسکها ضروری است. ماسک های 
جراحی هر ۲ ســاعت باید تعویض شوند و اگر 
ماسک آلودگی ویژه داشت یا مرطوب شد باید  

تعویض گردد.
عدم قابلیت شست و شو در ماسک های فیلتر دار
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی مشهد 

افزود: ماسک جراحی و فیلتردار قابلیت شست 
و شــو ندارد و با شست و شو کیفیت آن کاسته 
می شود و ماسک های فیلتر دار یا ان.٩5 دارای 
ســوپاپ و بدو ن ســوپاپ نیز که تا ٩5 درصد 
ذرات معلق در هــوا را فیلتر می کنند باید روی 
صورت خوابیده باشــند و اســتفاده نادرست از 
این ماســک ها می تواند سلامت فرد را به خطر 
بیانــدازد زیــرا در صورتی که بــه خوبی روی 

صورت ننشیند کارایی لازم را نخواهد داشت.
وی ادامه داد: افراد معمولی نیاز به اســتفاده از 
این ماسک ها ندارند و تحمل این ماسک ها به 
دلیل شرایط ویژه در دوخت آن برای همه آسان 
نیست، علاوه بر آن قراردادن دستمال کاغذی 
در درون ماسک مشکلات تنفسی ایجاد می کند 
و فرد احســاس راحتی نمی کند بنابراین تصور 
اینکه با دستمال کاغذی نفوذ بیماری سخت تر 

می شود تصور نادرستی است.
عدم پاسخگویی به افراد فاقد ماسک

مدیر ســلامت محیــط و کار دانشــگاه علوم 
اداری،  نیز گفت: مجموعه های  پزشکی مشهد 
تجاری و اماکن عمومی در مشــهد و اســتان 
خراسان رضوی باید از پاسخگویی به افراد فاقد 

ماسک خودداری کنند.
علی اصغر حسنی افزود: ماسک برای همه افراد 
زیرپوشش این دانشــگاه در تمامی مکان های 
مســقف با هدف پیشــگیری از انتقال بیماری 
اجباری شــده  اســت و با مجموعه هایی که به 
موارد ابلاغی در ایــن زمینه توجه نکنند طبق 

قانون برخورد می شود.
وی از مهــر و موم ۴10 مکان که صاحبین آنها 
در این زمینه تخلــف کرده اند خبر داد و گفت: 
مســوولیت نظارت بر برگزاری مجالس شادی 
و ترحیــم در مکان هــای شــخصی همچون 
منازل و خانــه باغ ها با پلیس اماکن اســت و 
در مکان هایی همچون  دانشــگاه  نظارت های 
 هتل ها، تالارها، رستوران ها، مساجد، حسینیه ها 

و تکایاست.
حســنی افزود: کاهــش 75 درصدی همکاری 
دســتورالعمل های  رعایــت  در  شــهروندان 
بهداشــتی، افزایش بیماران و فوتی های ناشی 
از کرونا را در مشهد و خراسان رضوی به دنبال 

داشته است.

خبر

رئیس اداره بهزیســتی مشــهد با اشاره به 
اینکه در چهار ماهه ایام شیوع کرونا، 1٩3۲ 
مورد کودک آزاری گزارش شــده است که 
نســبت به مدت مشابه سال قبل 7/7 برابر 
افزایش داشته است، گفت: همچنین در این 
مدت همسرآزاری 15 برابر، سالمندآزاری 5 
برابر و معلول آزاری 1۶ برابر افزایش داشته 

است. 
به نقل از ایسنا، محسن مروی اظهار کرد: 
تعداد تماس های شهروندان با خط اورژانس 
اجتماعی بهزیســتی در حوزه آســیب های 

اجتماعی در ایام شــیوع کرونا در مشــهد، از اسفند ٩8 تا پایان خرداد ٩٩ ، 3۲ هزار و 1۴1 مورد بوده است 
که این میزان در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 30 برابر افزایش داشته است.

وی در خصوص علت افزایش تماس ها با اورژانس اجتماعی در این مدت، گفت: پاسخگویی 1٩ مرکز فعال 
اورژانس اجتماعی استان در این مدت به عهده مرکز مشهد بوده است همچنین پیامک های وزارت بهداشت 

در این حوزه به 1۲3 گزارش شده است.
مروی افزود: در ۴ ماهه ایام شــیوع کرونا، 1٩3۲ مورد کودک آزاری گزارش شده است که نسبت به مدت 
مشــابه سال قبل 7/7 برابر افزایش داشته است. همچنین در این مدت همسرآزاری 15 برابر، سالمندآزاری 

5 برابر و معلول آزاری 1۶ برابر افزایش داشته است.
رئیس ســازمان بهزیستی مشهد  گفت: در این مدت افکار و اقدام به خودکشی نسبت به مدت مشابه سال 

قبل ۴۴ درصد کاهش داشته است.
افزایش ۲5 برابری اختلافات حاد خانوادگی

وی در خصوص آمار بالای اختلافات حاد خانوادگی، بیان کرد: در این مدت تعداد 5۲۴0 مورد اختلافات حاد 
خانوادگی گزارش شده است که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۲5 برابر افزایش داشته است. آمار کودکان 

خیابانی و نیز آمار افراد بدسرپرست و بی سرپرست نیز در این مدت افزایش داشته است.
مروی خاطر نشــان کرد: خط 1۲3 در ۲۴ ســاعت شــبانه روز فعال اســت و روزانه 15 نفر از کارشناسان 
روانشــناس و مددکار اجتماعی به تماس ها پاسخ می دهند. پس از برقراری تماس اقداماتی انجام می گیرد 
که اکثر این موارد در مشــاوره تلفنی قابل حل اســت و در خصوص لزوم برای پیگیری به واحد عملیاتی 

ارجاع داده می شود.

ســخنگوی وزارت بهداشــت، درمــان و 
آموزش پزشــکی گفت: تاکنون ۲5۲ هزار 
و 7۲0 نفر در کشــور به طــور قطعی به 
ویروس کرونا مبتلا شــده و با فوت 1۴۲ 
نفر در ۲۴ ســاعت گذشــته، تعداد جان 
باختگان کرونا در کشور به 1۲ هزار و ۴۴7 

نفر رسیده است.
سیما سادات لاری روز جمعه درباره آخرین 
آمار ابتــلای قطعی به ویــروس کرونا و 
موارد فوت ناشــی از ابتلا به این ویروس 
در کشــور بیان کرد: تا ۲0 تیر 13٩٩ و بر 

اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و ۲۶۲ بیمار جدید مبتلا به کووید1٩ در کشور شناسایی شد 
که هزار و ۴55 نفر از آنها بســتری شــدند. با این حســاب،  مجموع بیماران کووید1٩ در کشور به ۲5۲ 

هزار و 7۲0 نفر رسید.
وی ادامه داد: متاســفانه در طول ۲۴ ساعت گذشــته، 1۴۲ بیمار کووید1٩ جان خود را از دست دادند و 

مجموع جان باختگان این بیماری به 1۲ هزار و ۴۴7 نفر رسید.
ســخنگوی وزارت بهداشت گفت: خوشــبختانه تاکنون ۲15 هزار و 15 نفر از بیماران، بهبود یافته یا از 
بیمارســتان ها ترخیص شــده اند. همچنین 331٩ نفر از بیماران مبتلا به کووید1٩ در وضعیت شدید این 

بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
لاری اظهار کرد: تا کنون یک میلیون و ٩۲۲ هزار و 501 آزمایش تشــخیص کووید1٩ در کشــور انجام 

شده است.
وی افزود: همانند روزهای گذشته اســتان های خوزستان، هرمزگان، بوشهر، کرمانشاه، کردستان، ایلام، 
آذربایجان های غربی و شرقی و خراسان رضوی در وضعیت قرمز قرار دارند. همچنین استان های تهران، 
اصفهان، مازندران، گلستان، البرز، کرمان، یزد، سیستان و بلوچستان، همدان و اردبیل در وضعیت هشدار 

قرار دارند.
معاون وزیر بهداشــت اظهار کرد: توصیه اکید وزارت بهداشــت در این شرایط، پرهیز از سفر و ترددهای 

غیرضروری به ویژه سفر به استان های خراسان رضوی و مازندران است.
سخنگوی وزارت بهداشــت گفت: بر اساس گزارش ها، اکثر موارد ابتلا و بستری مربوط به مراسم عزا و 

عروسی بوده و توصیه اکید ما این است که مردم از رفتن به این مراسم خودداری کنند. هد
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برای پیشگیری از ابتلا به تمام بیماری های عفونی، رعایت بهداشت، و 
شست و شوی دست با آب و صابون و مواد شوینده یا آغشته کردن 

آن به مواد پایه الکلی بخصوص در مواقعی که آلودگی قابل رویت 
باشد ضروری است و قبل از گذاشتن ماسک روی صورت، دستها باید 
شسته شوند و از طریق بندها یا کش، ماسک روی صورت خوابانده 
شود بنابراین دست زدن به وسط ماسک غیر بهداشتی است و باعث 

انتقال ویروس از کف دستان به سطح ماسک می شود
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ناگفته های بازیگر »سن پطرزبورگ« از روزهای 

کرونایی اش؛

 تو را به جان عزیزانتان ماسک بزنید
به شما التماس میکنم که شوخی نگیرید، این بیماری شوخی بردار نیست، خود من 
باعث شدم که همسر و دو دخترم هم در خانه کرونا بگیرند، این وضع قابل تحمل 

نیست، از همه می خواهم به جان عزیزانشان ماسک بزنند
بازیگــر فیلــم ســینمایی »ســن پطرزبــورگ« گفــت: بــه شــما التمــاس میکنــم کــه 
ــن بیمــاری شــوخی بردار نیســت، خــود مــن باعــث شــدم کــه  ــد، ای شــوخی نگیری

همســر و دو دختــرم هــم در خانــه کرونــا بگیرنــد.
بــه گــزارش روزنامــه »صبح امــروز« بــه نقــل از میــزان، کیانــوش گرامــی، پیرامــون 
ــن  ــت: م ــا گف ــاری کرون ــه بیم ــلا ب ــس از ابت ــود پ ــمانی خ ــت جس ــن وضعی آخری
ــتباه  ــن اش ــاری شــده ام، م ــتان و بیم ــیر بیمارس ــه اس درســت بیســت روز اســت ک
ــه بیمارســتان  ــن ب ــر رفت ــه جــای دکت ــای اول ب ــان روزه ــر در هم ــرا اگ ــردم زی ک

ــید. ــا نمی کش ــه اینج ــم ب ــردم وضع ــه می ک مراجع
وی دربــاره آخریــن رونــد درمانــی خــود اظهــار کــرد: در حــال حاضــر 30 درصــد از 
ریــه مــن درگیــر بیمــاری کرونــا شــده اســت، وضعیتــم بــه هیــچ وجــه خوب نیســت، 
ــال  ــه ح ــا ب ــد، ت ــا بکش ــه اینج ــه کارم ب ــردم ک ــرش را نمی ک ــه فک ــچ وج ــه هی ب
چنیــن بیمــاری و چنیــن وضعیتــی را تجربــه نکــرده بــودم، تنهــا امیــدوارم بــار دیگــر 

بتوانــم از روی تخــت بیمارســتان بلنــد شــوم.
ــه بیمــاری  ــاره تشــخیص پزشــکان نســبت ب ــون درب ــن بازیگــر ســینما و تلویزی ای
خــود افــزود: بیمــاری کرونــا ابعــاد مختلفــی دارد، واقعیــت امــر تمامــی تیــم پزشــکی 
بیمارســتان میــلاد شــبانه روز خــواب ندارنــد، خســته شــده اند، خودشــان بــا وجــود 

ــده اند. ــاری ش ــه بیم ــوده ب ــا آل ــد بعض ــه می کنن ــی ک ــام رعایت های تم
وی در همیــن رابطــه اذعــان کــرد: پزشــکان می گوینــد بــا توجــه بــه وضــع فعلــی 
مــن بهتــر اســت ادامــه قرنطینــه را بــه خانــه ببــرم امــا چنــد روز پیــش وقتــی بــه 
خانــه رفتــم امــا بــه یکبــاره نیمه هــای شــب چشــمانم ســیاهی رفــت، نفســم بنــد 
ــتان  ــه بیمارس ــم ب ــاد شــدن وضعیت ــت ح ــه عل ــر ب ــار دیگ ــدم ب ــور ش ــد و مجب آم

برگــردم. 
بازیگــر فیلــم ســینمایی »ســن پطرزبــورگ« خطــاب بــه همــکاران خــود و همیــن 
ــن  ــد، ای ــوخی نگیری ــه ش ــم ک ــاس میکن ــما التم ــه ش ــرد: ب ــد ک ــردم تاکی ــور م ط
بیمــاری شــوخی بردار نیســت، خــود مــن باعــث شــدم کــه همســر و دو دختــرم هــم 
در خانــه کرونــا بگیرنــد، ایــن وضــع قابــل تحمــل نیســت، از همــه می خواهــم بــه 
جــان عزیزانشــان ماســک بزننــد، کمتــر از خانــه خــارج شــوند و اگــر هــم مجبــور بــه 

تــرک خانــه هســتند همــه نــکات اعمــال شــده را رعایــت کننــد.
ــی  ــن فرهنگ ــر از اماک ــی دیگ ــینماها و برخ ــایی س ــه بازگش ــاره ب ــا اش ــی ب گرام
ــتیم،  ــن نیس ــر رفت ــینما و تئات ــه س ــور ب ــرایط مجب ــن ش ــرد: در ای ــان ک خاطرنش
بیمــاری هــر روز جــان تعــداد زیــادی از هموطنــان را می گیــرد، از نظــر مــن بایــد 
همــه جــا تعطیــل شــود تــا بــار دیگــر بیمــاری فروکــش کنــد، ایــن حرف هــای مــرا 
شــوخی نگیریــد چــون خودمــم فکــر نمی کــردم کــه کرونــا بگیــرم، البتــه اگــر قــرار 
اســت همــه جــا بســته شــود بایــد ایــن اتفــاق فکــر شــده باشــد تــا بــه عنــوان مثــال 
ســینماداران کــه کرایــه مــی دهنــد کمتــر ضــرر کننــد امــا در هــر صــورت در حــال 

حاضــر ســینماها بایــد بســته شــوند.

روز تاریک شعر
هفته گذشــته برای شــعر ایران تلخ بود. 1٩ 
و ۲0 تیــر ماه ٩1 ادبیات کشــوران دو تن از 
شــاعران دوسداشــتنی خود را از دست داد. 
رضا افضلی روز پنجشــنبه، 1٩ تیرماه بر اثر 
سکته مغزی در بیمارستان جوادالائمه مشهد 
و یدالله طارمی ۲0 تیرماه در شــیراز دعوت 

حق را لبیک گفتند.
جلیل فخرایی با اعلام خبر درگذشــت استاد 
افضلی، گفت: آقای افضلی امروز ) پنجشنبه، 
1٩ تیرماه( بر اثر ســکته مغزی در بیمارستان 

جوادالائمه مشهد، در گذشت.
او همچنیــن  دربــاره مراســم تشــییع و 
خاکســپاری، اظهار کرد: ما در تلاش هستیم 
که  پیکر او در مقبره الشــعرای شــهر توس 
به خاک ســپرده شــود اما میراث فرهنگی با 
توجه به این که می گوید کار مرمت پیشخان 
فردوســی تازه تمام شــده، نســبت به این 
موضوع مقاومت می کند. دکتر یاحقی رئیس 
هیئت امنای شــهر توس در حــال مکاتبه با 
اداره ارشاد  و شــهرداری است تا این اتفاق 
بیفتد.رضا افضلــی متولد دهم مهرماه 13۲7 
در فریمــان بود. او همچنین رییس انجمن » 
کافه داش آقا«ی مشــهد بود. »در شهر غم 
گرفته پاییز« اولین اثر شــعری او بود  که در 
ســال 57 به چاپ رســید. »نگاهی از ساحل 
به دریا«، »آهوی ارغوانی« و »شــناخت نامه 
محمد قهرمان« از دیگر کتاب های افضلی به 

شمار می روند.
»رضا افضلی«؛ شاعری مردمی که شعر 

نو می سرود
محمد نیک گفت: دکتر »رضا افضلی« یکی 
از شاعران پیشکســوت نوگرا و سپیدگرا بود 
و شخصیتی انسان دوست، مؤدب و محجوب 
داشــت.یک شاعر پیشکســوت خراسانی در 
گفت وگــو با ایســنا درخصوص شــخصیت 
شعری و شاعری استاد »رضا افضلی«، شاعر 
پیشکســوت خراســانی اظهار کرد: ایشان از 
پیشکســوتان و شــاعران قابل احترام مشهد 
بودند و بیشــتر شــعرهای ایشــان در زمینه 
اجتماعــی و مردمی و با ســبک نوگرایی و 
ســپیدگرایی است. ایشــان از دوران جوانی، 
همــکار، هم اتاق و یکی از دوســتان نزدیک 
اســتاد محمد قهرمان بوده اند؛ به طوری که 
در یکــی از اتاق های کتابخانه دانشــگاه با 
یکدیگر کار می کردند.وی ادامه داد: جلساتی 
در روزهای جمعه با حضور پیشکسوتانی مانند 
اســتاد قهرمان، استاد صاحبکار، استاد کمال، 
اســتاد باقرزاده، اســتاد لطفــی و ... در خانه 
اســتاد فرخ تشکیل می شد و ما از شعرخوانی 
این اساتید لذت برده و اســتفاده می کردیم؛ 

اســتاد فرخ وصیت کرده بودند که کســی در 
خانه ایشــان شعر نو و ســپید نخواند و استاد 
افضلی تنها کســی بودند کــه از این قاعده 
مستثنا بوده و اجازه خواندن اشعار سپید خود 
در این جلســات را داشــتند. این اشعار سپید 
سروده شده توسط اســتاد افضلی بسیار روان 
بوده و مورد استقبال قرار می گرفت.این راوی 
شــعر خراسان بیان کرد: دکتر افضلی اخیراً از 
دانشگاه بازنشست شده بودند و خانواده ایشان 
خارج از کشــور زندگی می کردنــد. به دلیل 
ناراحتی قلبی ای که داشتند؛ حدود یک یا دو 
سال قبل عمل قلب باز انجام دادند اما به طور 

کلی حال عمومی خوبی داشتند.
نیک افزود: دکتر افضلی پس از فوت اســتاد 
قهرمان، یادنامه ای درخصوص ایشان نوشتند 
که در آن بســیاری از ویژگی ها و مشخصات 
اســتاد قهرمان گفته شده است. هیچ فردی به 
اندازه دکتر افضلی به اســتاد قهرمان نزدیک 
نبوده اســت و به نظر من این اثر یکی از آثار 
ماندگار آقای افضلی اســت که مضمونی در 
ارتباط با دکتر قهرمان داشــته و خط و ربط 

مضامین آن مربوط به خودشان است.
این شاعر پیشکســوت خراسانی خاطرنشان 
کرد: دکتــر افضلی در فضای مجازی فعالیت 
زیادی داشــتند؛ به طوری که با وجود آن که 
در خارج از کشور بودند، روزی یک یا دو شعر 
در غربت و کشــور خارج سروده و در فضای 
مجازی منتشر می کردند. به این شکل حضور 

ایشان درشهر مشهد کاملًا حس می شد.
وی تشــریح کرد: دکتــر افضلی تحصیلات 
دانشگاهی  آکادمیک داشــته و شــخصیتی 
بوده اند به طوری که دکتری دانشگاهی داشته 
و به معلمی و استادی مشغول بوده اند. ایشان 
در کنار اشــعار ســپید خود، اشعار کلاسیک 
نیز ســروده اند اما به نوسرایی رغبت بیشتری 
داشــتند. ایشــان شــخصیتی انسان دوست، 
مؤدب و محجوب بودند و فوت ایشان ضایعه 
سنگینی برای جامعه ادبی و هنری خواهدبود.

این راوی شعر خراســان عنوان کرد: ما روز 
پنجشــنبه در تــلاش بودیم که ایشــان را 
در مقبرة الشــعرای شــهر توس دفن کنیم. 
امــا اخیراً شــهرداری و میــراث فرهنگی با 
هماهنگی یک دیگر به نوســازی این منطقه 
پرداخته و تصمیــم دارند از دفن افراد در این 
قســمت جلوگیری کنند؛ تــا از فضا و حالت 
قبرســتان گونه خارج شــود. به این ترتیب ما 
تلاش کردیم تا بتوانیــم دکتر افضلی را که 
یکی از اســتثنائات هستند در این مکان دفن 
کنیم.نیک اضافه کرد: حدود دو ســال پیش 
طرح و برنامه ای با عنوان »دیدار ماه« به اداره 

ارشــاد اسلامی پیشــنهاد کردیم. این برنامه 
به ایــن صورت بود که در هر مــاه به دیدار 
یکی از پیشکسوتان می رفتیم. این عنوان به 
دو دلیل برای این برنامه انتخاب شده اســت. 
یکــی از این دلایل، تشــابه و همانندی این 
افراد به ماه اســت و دیگــری این که در هر 
ماه یک دیدار صــورت می گیرد.وی تصریح 
کرد: در ایــن طرح ما همــراه نماینده مردم 

مشــهد و عضو کمیســیون فرهنگی مجلس 
به دیــدار آقایان برزگر، افضلی، شــفق و ... 
رفتیم. این دیدار عــلاوه بر این که دلجویی 
و احوال پرسی از شعرای پیشکسوت و قدیمی 
بود؛ باعــث دلگرمی آن ها نیز بود به گونه ای 
که فکر نکنند فراموش شده اند. این برنامه اگر 
ادامه پیــدا کند؛ به نظر من برنامه ای خوب و 

دلگرم کننده خواهدبود.

این شاعر پیشکسوت خراســانی اظهار کرد: 
به این ترتیب لازم اســت مسئولان شورای 
شهر مشــهد، مسئولان فرهنگی شهرداری و 
به ویژه صدا و ســیما، به مفاخر ادبی هنری 
مشهد توجه بیشتری داشته باشند. جامعه ادبی 
و جامعه هنری از مسئولان انتظار دارند که به 
پیشکسوتان، هنرمندان و مفاخر اهمیت داده 

و نام و یادشان را زنده نگه دارند.

خبر

اتریش آثار تاریخی را به نماینده ایران تحویل داد

میراث کهن در مسیر بازگشت به ایران
حــدود هفت ماه بعــد از اعلامِ پلیس 
اینترپــل اتریش به همتــای خود در 
ایران، مبنی بر وجود لوحی فشــرده و 
اثر تاریخی احتمالا متعلق به  تعدادی 
ایران در یک صنــدوق امانات در آن 
کشور، اکنون آن آثار به نماینده ایران 
در وین تحویل داده شد تا راهِ کمتری 
برای بازگشــت آثــارِ احتمالا تاریخی 

ایران به کشور باقی بماند.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« به 
نقل از ایسنا، اداره کل موزه ها آذرِ سال 
گذشته، از طریق رییس اینترپل ایران 
مطلع شــد که از صندوق اماناتِ یک 
تبعه ایرانی در بانکی در اتریش، اسناد 
و مدارکی پیدا شــده و اشاره کرده اند 
که همراهِ آن لوحِ فشرده ای نیز وجود 
دارد که در آن تصاویرِ اشیای باستانیِ 

متعلق به ایران است.
در نامه ی اولیه اینترپل به ایران اعلام 
شــد به دنبال تعمیراتی که آن بانک 
مالکان  همــه ی  به  مــی داده،  انجام 
صندوق امانــات خود اعلام می کند تا 
صندوق ها را برای انجام اقدامات مورد 
نیاز تحویــل دهند، احتمالا فردِ مالک 
در آن زمان در اتریش حضور نداشــته 
تا خود صندوق  و آن ها مجبورشده اند 
امانــات را باز کنند و بــا این وضعیت 
مواجه شده اند. طبق توضیحاتشان این 
صنــدوق متعلق به یــک تبعه ایرانی 
ساکن در اتریش است که هویت او نیز 
اینترپل  پلیس  است.نخست  مشخص 
اتریش و ایران بــا یکدیگر هماهنگ 
کــرده و اطلاعات در اختیــار پلیس 
ایران قرار می گیرد، آن ها نیز از ایران 
می خواهند تا با دیدن این تصاویر نظرِ 
کارشناسی خود را اعلام کنند، با دیدنِ 
تصاویر مشخص شــد تعدادی از اشیا 
متعلــق به فرهنگ و تمــدن ایران و 
تعــدادی نیز مربوط به هزاره اول قبل 
از میلاد اســت، که حتی ممکن است 
برخی از آن ها اصالت نداشته باشند. از 
ســوی دیگر مالک آثار کشف شده در 
صندوق امانات بانک اتریش در ایران 
شناسایی و دستگیر شد و اکنون با قرارِ 
ســنگینِ وثیقه آزاد است تا زمانی که 
آثار به ایران برگشــته و اصالت آن ها 
مشخص شود.سرانجام جمعه ۲0 تیر، 
نماینده ایران در اتریش اعلام کرد بر 
اســاس  یک معاضدت قضائی بین دو 
کشور و با همکاری اینترپل اتریش و 
پلیس بین الملل کشــورمان پنجشنبه 
)1٩ تیر مــاه( این آثار با تشــریفات 

قانونی به نماینده کشورمان در اتریش 
تحویل داده شد.

تا اعلام نظر کارشناســان میراث هیچ 
قضاوتی درباره اصالت آثار نمی شود

اکنون محمد حســن طالبیان ـ معاون 
میراث  وزارتخانــه  فرهنگی  میــراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی ـ 
از وضعیــت این آثار تــا امروز و زمان 

تحویل به ایران می گوید.
او با اشــاره به چگونگی کشــف این 
آثــار در اتریش و شناســایی صاحب 
صندوق امانات در بانکِ اعلام شــده 
در آن کشور در ایران توضیح می دهد: 
بعــد از اعترافِ آن شــخص مبنی بر 
این که صنــدوق امانات متعلق به وی 
بوده اســت، اداره کل روابط بین الملل 
قــوه قضاییــه و بازپــرس پیگیرِ این 
ماجرا می شوند، از ســوی دیگر اداره 
کل حقوقــی وزارتخانه نیز پیگیرهای 
خــود را انجام می دهــد، همچنین با 
مجموعــه وزارت خارجــه نیز در این 
زمینه در ارتباط مســتمر بودیم.وی با 
اشاره به پیگیری های میراث فرهنگی 
و درخواســت برای ارسال تصویری از 
آثار کشف شده در آن صندوق امانات 
ایران برای بررســی بیشتر توسط  به 
اظهار  فرهنگی،  میراث  کارشناســان 
می کنــد: بعد از گذرانــدن روندی که 
در ماه های گذشته برای بازپس گیری 
آثار انجام شــد، در نتیجه وزارت امور 
خارجه در گفت وگو با میراث فرهنگی 
رایزنی  آثار  برگرداندنِ چگونگی  برای 
کرد که اعلام کردیم مســیر از طریق 
یا ســفارتخانه  ایران  نماینده  دریافت 
اســت، در نتیجه قرار شد تا پنج شنبه 
1٩ تیــر، ایــن کار انجام شــود که 
خوشــبختانه آن رخ داده اســت و در 
روز کاری آینده پیگیرِ برگشت آثار به 

کشور خواهیم بود.
با این وجود طالبیان تاکید می کند که 
تا زمانی که آثار به کشــور نرسیده و 
اصالت  فرهنگی  میراث  کارشناســان 
داشتن یا نداشــتن آثار را بررسی و به 
صورت رســمی اعلام نکرده اند، نباید 
هیچ قضاوتی دربــاره ی اصالت آن ها 

مطرح شود.
استرداد آثار با مطمئن ترین روش به 

کشور انجام می شود
ابراهیم شــقاقی ـ مدیــر کل حقوقی 
وزارتخانه میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی ـ نیز توضیح می دهد: 
از زمــان اعلامِ کشــفِ ایــن آثار در 
صنــدوق امانــات در کشــور اتریش 
پیگیرِ وضعیت آن ها بودیم و اداره کل 
روابــط امور بین الملل قــوه قضاییه و 
بازپــرس پرونده همکاری زیادی با ما 
در این زمینه داشت تا زودتر به نتیجه 
برسیم، در واقع در این موضوع تعامل 
و هماهنگی خوب  بین دســتگاهی ـ 
وزارت میراث فرهنگی و گردشــگری 
و صنایــع دســتی ) اداره کل حقوقی 
وزارتخانــه(، قوه قضاییــه ) اداره کل 
روابط بین الملــل( و ناجا ) اینترپل( ـ 
باعث شد تا اســترداد آثار در کمترین 
زمان و بــا مطمئن تریــن روش )راه 

دیپلماتیک( انجام شود.
او با بیان این که میراث فرهنگی برای 
تا  آثار درخواست داده  این  بازگشــت 
از طریق مســیر دیپلماتیک به  آن ها 
ایران فرستاده شوند، توضیح می دهد: 
بــا توجه به تحریم هــا، در این زمینه 
مشکل داشــتیم، اما از ســوی دیگر 
در گذشــته یک تجربه ی خوب برای 
بازگشت سر سرباز هخامنشی داشتیم 
که با تحویل آن به نمایندگی ایران در 
امریکا، آن اثر تاریخی مستقیم توسط 

رییس جمهور به کشور برگردانده شد.
او با اشــاره به این که برای بازگشــت 
این اثــر تاریخی به کشــور، ایران از 
نظــر قضایی با چند راهــکار مختلف 
روبه رو بود، اظهار می کند: از یک سو 
می توانستیم با حکمِ قضایی کار کنیم 
و آثار را برگردانیم، اما تصمیم گرفتیم 
تا بــا تعامل آثار به کشــور برگردانده 
شــوند، که خوشــبختانه با همکاری 
بســیار خوب دستگاه های در ارتباط با 
ایــن موضوع در مکاتبه با دادســتانی 
وین، نهایتا نظرشان برای تحویل آثار 
به ایران جلب شــد و بعد از مکاتبات 
مختلف وزیر میــراث فرهنگی با امور 
خارجه، نهایتا قرار بــر تحویلِ آثار به 
نماینده ی ایران به اتریش شــد و روز 
گذشــته )1٩ تیر( اعلام شــد که آثار 

تحویل شده است.
شــقاقی تاکید می کند: اصالت یا عدم 
اصالــت آثاری تحویل داده شــده به 
ایران، پس از ورود به ایران از ســوی 
کارشناسان میراث فرهنگی وزارتخانه 
بررسی می شود. تا کنون نیز بر اساس 
تصاویرِ ارســال شــده از سوی پلیس 
فرهنگی  میراث  کارشناســان  اتریش 
اعلام کرده اند کــه در تعلق آن ها به 
ایران شــکی ندارند، اما اعلامِ اصالت 
را منوط به بررســی آثــار به صورت 

مستقیم و کامل دانسته اند.
مدیــر کل حقوقــی وزارتخانه میراث 
فرهنگی، همچین بــا تاکید بر این که 
مالــک صنــدوقِ امانات در کشــورِ 
اتریــش، همچنان در ایران اســت و 
با قرارِ وثیقه ی ســنگین آزاد اســت، 
ادامه می دهد: بعد از بررســی و اعلامِ 
نظر کارشناســان برای اصالت داشتن 
یا نداشــتن آثار؛ در صورتی که آن ها 
اصیل باشــند، با آن شخص به عنوان 
مجرم و بر اســاس فصــل 1۲ قانون 
و  برخورد می شود  اســلامی  مجازات 
چون بر اســاس بررسی ها اعلام شده 
که آن ها به صورت غیرقانونی از کشور 

خارج شده اند، حکم قاچاق دارند.
شقاقی می گوید: حکم قاچاق مشخص 
اســت، حمل، نگهداری و خروج آثار 
از کشــور نیز به آن اضافه می شود و 
براســاس مجازات های اعلام شده با 
مجرم برخورد می شود، از سوی دیگر 
دیگر  ادعاهــای  داشــتن  در صورتِ 
توسط آن شخص اگر مستندات دقیق 
و قانونی داشته باشد، رفتارهای دیگر 

با مجرم می شود.
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رئیس گروه پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری مشهد گفت: ٩ پایگاه 
مدیریت بحران جدید با اعتباری بالغ 70میلیارد تومان تا پایان سال احداث می 
شــود.به گزارش صبح امروز، وحید اکلملی درمراسم افتتاح پایاگاه چند منظوره 
مدیریت بحران منطقه یک و پنجاه ویکمین ایستگاه آتش نشانی که با حضور 
شــهردار، مدیرکل مدیریت بحران خراسان رضوی و جمعی از اعضای شورای 
شهرمشهد برگزارشد افزود: بحران زمانی حس می شود که بحران و حادثه ای 
رخ دهد اما مدیریت شــهری و شورای پنجم مسیر متفاوتی را طی کرده و قبل 

از بحران به این موضوع توجه کرده اند.وی اضافه کرد: اکنون شاهد آن هستیم 
که پس از یک دوره توقف10ســاله، مدیریت شــهری در ایــن دوره به دنبال 
احداث پایگاه های چند منظوره بحران جدید درمناطق مختلف شهری هستند.

اکلملــی ادامه داد: امروز درکنارافتتاح پایگاه چند منظوره بحران در منطقه یک 
که با هزینه ای بالغ بر 8 میلیارد تومان احداث شده است،٩پایگاه دیگر مدیریت 
بحــران با اعتبار بیش از7۲ میلیارد تومــان در مناطق 3،۶،8،10 و11 در حال 

احداث هستند که تا پایان سال به بهره برداری می رسند.

۹ پایگاه مدیریت 
بحران تا پایان سال 
احداث می شود

آبادانی توس، احیای فرمایش مقام معظم 
رهبری است

ابوالفضل مکرمی فر 
 مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی

توس یکی از چهار شــهر عمده ناحیه توس در سده های اولیه و میانه اسلامی 
اســت که در آن زمان بانام تابران در اکنــون در فاصله حدود هزار متری از 

آرامگاه فردوسی و در فاصله حدود ۲۴ کیلومتری از مشهد قرار دارد.
 ایــن شــهر تاریخی در چند ســال گذشــته مــورد توجه ویــژه دولت، 
وزارت میــراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی و اداره کل میراث 

و فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراســان رضوی، شورای اسلامی شهر 
شهرداری مشهد قرارگرفته است. 

این شــهر تاریخی با داشــتن بزرگ مردانی هم چون ابوالقاسم فردوســی، دقیقی توسی، غزالی و 
خواجه نصیرالدین توسی  نامی بلندآوازه دارد اما یافته های باستان شناسی در حوالی توس این پشتوانه 
تاریخی فرهنگی را مستحکم تر کرده است، چراکه کهن ترین دست افزارهای مکشوفه در این استان 
متعلق به 800 هزار ســال پیش است، این دست افزارها ســال 135۴ در محوطه ای واقع در حاشیه 
کشــف رود به سمت سرخس توسط گروه زمین شــناس ایرانی - فرانسوی در قالب ۶0 قطعه ابزار 

سنگی متعلق به دوران ›پارینه سنگی‹ کشف شده اند.
این دســت افزارها سال 135۴ در محوطه ای واقع در حاشیه کشــف رود به سمت سرخس توسط 
گروه زمین شــناس ایرانی - فرانسوی در قالب ۶0 قطعه ابزار سنگی متعلق به دوران ›پارینه سنگی‹ 

کشف شده اند.
اگرچه فردوسی در طول یک قرن گذشته موردتوجه ویژه قرار گرفت و برای او آرامگاهی درخورشان 
ساخته شد اما  شهر تاریخی توس کمتر موردتوجه قرار گرفت و حتی در اوایل انقلاب عده ای قصد 
تخریب آرامگاه فردوسی را داشتند که با پیام مقام معظم رهبری در آن روزها حرمت فردوسی حفظ 
شد و اگرچه همواره فردوسی موردتکریم قرار می گرفت اما برای حفظ و احیای شهر تاریخی توس 
کار چندانی نشده بود تا این که صبحگاه روز 1٩ تیر 1375 رهبر معظم انقلاب اسلامی از توس بازدید 
کردند و ازآنچه در توس انجام شــده بود از نزدیک دیدند، در مرقوم های  بر ضرورت تلاش بیشــتر 

دولت برای آبادانی توس تأکید کردند. 
در متن این نوشــته رهبر معظم انقلاب آمده اســت: »بســم الله الرحمن الرحیم خدا را شکر که در 
حاشیه ی زیارت تابستانی مشهد مقدس رضوی علیه التحیه، توفیق بازدید از مقبره فردوسی بزرگ 
و نامدار در شهر تاریخی و پر قصد توس نیز دست داد.گرچه درگذشته آن مقبره و برخی یادگارهای 
تاریخی موجود در آنجا را دیده بودم، امّا این بار هم به خاطر اهتمام به جانب مهم فرهنگی و تاریخی 
آن و هم به خاطر کارهای خوب آبادانی و زیباســازی که در آن انجام شده است، و هم نیز به خاطر 
خبرهای اسف انگیزی که از غارت ذخیره ی کم نظیر موجود در این منطقه به من رسیده بود، آن را با 
دقتی بیشتر و باانگیزه و میل و شوری مضاعف نگاه کردم، و اکنون احساس من آن است که دولت 
موظف است باهمت، به کار در این بخش بپردازد و آنچه تاکنون شده، بسی کمتر از اندازه ی بایسته 

است. به امید دنبال گیری و با سپاس از مسئولان و پژوهشگران. سیدعلی خامنه ای 75/۴/1٩.«
پس  ازاین بود که اقداماتی برای آبادانی بیشتر و احیای این منطقه تاریخی فرهنگی آغاز شد و  برج 
و باروی شهر تاریخی توس در فهرست آثار ملی ایران به ثبت رسید، همان سال ها برای حفظ این 
منطقه تاریخی اعتباراتی ویژه اختصاص یافت اما در ادامه باوجوداینکه ابراز ارادت نسبت به فردوسی 
و توس می شــد اما در عمل چندان اتفاق خاصی نیفتاد تا این در دولت یازدهم و دوازدهم اعتبارات 

خوبی برای احیای توس اختصاص یافت. 
با تغییر شــورای اســلامی شهر و شهرداری مشــهد با توجه به رویکرد مدیریت محلی نیز توجه و 
همکاری برای این پشتوانه تاریخی شهر مشهد اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
برای احیای توس عملیات عمرانی جلوخان آرامگاه فردوسی را که از وضعیت نامناسبی برخوردار بود 

با همکاری شهرداری مشهد در دستور کار قرار دهد.
اقداماتی که برای توس طی دو ســال گذشته با تدبیر و همراهی مقام عالی وزارت میراث فرهنگی، 

گردشگری و صنایع دستی انجام شده است بدین شرح است:
- انتخاب مشاور برای بازپیرایی و ساماندهی جلوخان آرامگاه و تهیه و تصویب طرح در شورای فنی 

استان و شورای فنی سازمان میراث فرهنگی کشور.
- اجرای فاز نخست بازپیرایی و ساماندهی جلوخان آرامگاه فردوسی به مساحت 3.7 هکتار.

- اجرای فاز دوم بازپیرایی و ساماندهی جلوخان آرامگاه فردوسی به مساحت1.۶ هکتار. 
- فاز ســوم بازپیرایی و ساماندهی جلوخان آرامگاه فردوسی به مساحت ۲.۲ هکتار که هم اکنون در 

حال اجراست.
- نوسازی تأسیسات آرامگاه فردوسی بااعتباری بیش از 3 میلیارد تومان در سال ٩7 از محل اعتبارات 

وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی.
در کنار جذب و جلب مشارکت شورای اسلامی و شهرداری مشهد دولت نیز همت کرده و در سال 
اول بر اساس تفاهم صورت گرفته 3.5 میلیارد تومان در سال ٩8 به احیای برج و بارو اختصاص داد.

هم زمان با برنامه های مرتبط با جلوخان احیای برج و بارو توس با عملیات پژوهشی و پی کاوی آغاز 
شــد و با تکمیل شدن مطالعات نقشه های مرمتی برج و بارو تهیه و در شورای فنی استان و کشور 

به تصویب رسید.
عملیات اجرایی برج و بارو به طول 350 متر از محل دروازه رودبار آغاز شد و تاکنون حدود 80 درصد 

پیشرفت فیزیکی داشته است.
هم چنین طی یک ماه گذشته عملیات اجرایی مسیر دسترسی به ارگ کهن دژ تا برات توس آغازشده 

است. 
اکنون شاید بتوان گفت که تحولات شگرفی در حفظ و احیای توس آغازشده  که نیازمند تداوم است، 

تحولاتی که خود زمینه ساز جذب گردشگر داخلی و خارجی است.    
برای جذب گردشــگر سناریویی مبتنی برداده مای تاریخی و فرهنگی تهیه شده و با انجام عملیات 
عمرانی مختلف درزمینه مرمت، بهســازی و ســاماندهی و بازپیرایی فضایی و کالبدی زمینه جذب 

گردشگر در حال فراهم شدن است.
با تکمیل شدن و بهره برداری به وسیله اقتصادی گردشگری علاوه بر رشد و توسعه اقتصادی منطقه 
توس  موجب حفظ و احیای میراث فرهنگی و ارتقاء جایگاه فرهنگی و اجتماعی این منطقه نیز خواهد 
شد، حرکتی نو که آغاز آن از نوزدهم تیرماه سال 1375 با سفر با یادماندنی مقام معظم رهبری آغاز 

شد و اکنون در میانه راه احیای این ثروت ملی قرار داریم.

خبر

پرداخت هشت میلیارد ریال تسهیلات به 
اقامتگاه بوم گردی روستای فریزی چناران

مدیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی چناران گفت: »هشت میلیارد ریال به اقامتگاه 
بوم گردی روستای فریزی این شهرستان از محل تسهیلات روستایی و عشایری پرداخت شد.«به 
گزارش صبح امروز محمد طاهریان مقدم با اعلام این خبر افزود: »این اقامتگاه در زمینی به مساحت 
۲300 مرت مربع با زیر بنای 1150 متر مربع راه اندازی شده است.«او ادامه داد: »اقامتگاه بوم گردی 
روســتای فریزی دارای 1٩ سوئیت، ســالن اجتماعات، آشپزخانه و همچنین دو اسطبل مخصوص 
اســت.«طاهریان مقدم با بیان این که اقامتگاه روســتای فریزی در ۲5 کیلومتری چناران از توابع 
بخش گلبهار قرار دارد، اظهار کرد: »هزینه احداث این اقامتگاه تا کنون ۲8 میلیارد ریال بوده است 
که 8 میلیارد ریال آن از  تســهیلات اشــتغال روستایی است.«او تصریح کرد: »یکی از برنامه هایی 
که می تواند در پایداری روســتاها تاثیرگذار باشــد ایجاد اشــتغال برای روستائیان از طریق توسعه 
اقامتگاه های بوم گردی در روستاهای گردشگرپذیر است، با این امر می توان آداب و رسوم و سبک 
زندگی بومی هر منطقه و هم چنین ظرفیتهای گردشــگری و محصولات صنایع دستی روستائیان را 
به گردشــگران معرفی کرد.«او ادامه داد: »موافقت نامه اولیه تاسیسات گردشگری روستای فریزی 
مربوط به مسعود اسدی است که با توجه به پتانسیلها و ظرفیت های گردشگری روستا توسط اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی برای ایجاد اقامتگاه بوم گردی صادر شده 
است.«مدیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی چناران گفت: »قرارگیری روستای فریزی در 
دامنه کوه های عظیم ببنالود و وجود رودخانه های دائمی، آب و هوای خنک و پاک، جویبارهای روان 
و گورا و همچنین مزارع پرورش زنبورعســل باعث شده که هرساله پذیرای مسافران و گردشگران 
زیادی باشد.گفتنی است: شهرستان چناران دارای 1۲0 اثر تاریخی، طبیعی، ناملموس، تپه و محوطه 
شناسایی شــده است که ۲۲ اثر آن در فهرست آثار ملی به ثبت رسیده است، چناران در فاصله 50 

کیلومتری مشهد مرکز استان خراسان رضوی قرار دارد.

فازسوم بازپیرایی چلوخان بهره برداری و عملیات اجرایی ساماندهی مسیر جلوخان به ارگ کهندژ آغاز شد:

آغاز اتصال جلوخان به کهندژ
هم زمان با نوزدهم تیرماه 
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سالروز ورود رهبر معظم 
فاز  تــوس  به  انقلاب 
بازپیرایی و  سوم پروژه 
جلوخــان  ســاماندهی 
بهره  فردوســی  آرامــگاه 
بــرداری و عملیات اجرایی 
جلوخان  مسیر  ساماندهی 
آرامگاه فردوســی به ارگ 
کهندژ تابــران توس آغاز 

شد.
تصویب طرح تفصیلی توس ظرف 140روز 

آینده
به گزارش صبح امروز شــهردار مشهد در این 
مراسم که عصر پنج شنبه گذشته با حضور مدیر 
کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
خراســان رضوی، رئیس و جمعــی از اعضای 
شورای شهر مشهد و مدیران شهری برگزار شد، 
با اشــاره به درخواست های چندین ساله مردم 
منطقــه، ادیبان و فرهنگدوســتان برای تعیین 
تکلیف منطقه تاریخی توس گفت: طرح تفصیلی 
توس به عنوان مطالبه 30-۴0 ســاله مردمی 

ظرف 1۴0روز آینده تصویب خواهد شد.
محمــد رضا کلائی افــزود: امیدواریم در اولین 
جلسه شــورای عالی معماری و شهرسازی که 
ظرف یکی دو هفته آینده برگزار می شود طرح 

راهبردی توس مصوب شود.
وی اضافه کرد: همکاران ما در حوزه شهرسازی 
قبلا اقدامــات را برای تهیه طرح تفصیلی آغاز 
کرده اند و تاکید دارم مجموعه شهرســازی با 
همکاری سایرمجموعه ها و کمیسیون ماده پنج 
تلاش کنند ظرف 1۴0 روز آینده بزرگترین هدیه 
را به ســاکنان بافت پیرامونی آرامگاه فردوسی، 
مردم مشــهد و دغدغه مندان ادب، فرهنگ و 

هنر دهند.
وی با بیان این که شــاید بسیاری از بزرگواران 
پروژه هــای پی درپی و درآمیختــه ای که در 
پیرامون آرامگاه فردوســی اجرا یا طراحی شده 
است را مجموعه پروژه های عمرانی بدانند اظهار 
کرد: گرچه منکر این موضوع نیستم، اما معتقدم 
مجموعه این پروژه ها بیشتر نمادی از آن چیزی 
اســت که حکیم ابوالقاسم فردوسی به ما تاکید 

کرده و خودش نیز به آن اهتمام داشته است.
کلائی تصریح کرد: اگر بخواهیم همه نکات را در 
یک عبارت خلاصه کنیم باید بگویم آن عبارت 
»نباید فراموش کنیم« اســت، اکنون جامعه ما 
دچار فراموشی اســت، در زمان فردوسی بزرگ 
نیز همینطور بوده اســت او در سرودن شاهنامه 
همت کرده اســت بــرای این که بســیاری از 
مفاهیم انسانی فراموش نشود، بسیاری از میراث 
گذشتگان و بسیاری از ارزش ها فراموش نشود.

شهردار مشهد ادامه داد: اهتمام امروز ما نیز برای 
انجام اقداماتی در ســاماندهی توس، پیرامون 
شخصیت حکیم ابوالقاسم فردوسی در تقابل با 

فراموشی بسیاری از این ارزش ها قرار دارد.
وی گفت: فکر می کنم چیزی که موتور محرکه 
مجموعه مدیریت شــهری و پیوند دهنده ما با 
ارکان حاکمیتی برای تلاش شبانه روزی در این 
قضیه است، پاسخ به نیاز جامعه در خصوص این 
اســت که فراموش نکنیم چه توانمندی هایی 
داریم و چگونه می توانیم در مقابل بدخواهی و 
بی عدالتی ها ایستادگی کنیم و چگونه می توانیم 

در این مسیرخستگی ناپذیر باشیم .
وی تاکید کرد: اقداماتی که در این مسیر انجام 
داده ایم شــاهد این موضوع است که در مقابل 
ناملایمات و بد عهدی ها خستگی ناپذیر بوده 
ایم و امیدواریم این میراث معنوی ما باشد برای 

آیندگان.
وی در ادامه با اشــاره به این کــه پروژه های 
تعریف شده پیرامون آرامگاه فردوسی در زمان 
خودش پیگیری خواهد شد، افزود: موضوعی که 
اکنون باید به آن توجه شود این است که مقبره 
شعرا در مجاورت آرامگاه فردوسی پر شده است 

و دیگر فضایی برای دفن ادیبان و شعرا ندارد.
کلائی اضافه کرد: باید دغدغه میراث فرهنگی 
را برای توسعه این مکان در نظر گرفته و مکان 
جدیدی برای بزرگان، ادیبان و شعرا در محدوده 
آرامگاه فردوسی درنظر بگیریم، آن چیز که در 
این راستا خواسته من است ایجاد یک مجموع 

باغ به عنوان باغ مفاخر برای این امر است.
شــهردار مشــهد ادامه داد: خود شعرا، ادیبان و 
بزرگان عرصه فرهنــگ و ادب نیز باید کمک 
کنند که باغی بــرای این منظور در نظر گرفته 
شــود و ما نیز این قول را می دهیم با همکاری 

میراث فرهنگی به سرعت کار را پیش ببریم.
وی با بیان این که اقدامات میراث فرهنگی در 
حوزه بازسازی دیوارباره جای تقدیر دارد تصریح 
کرد: اما باید بگوییم که برای احداث پردیس نیاز 
به تسهیل در شورای فنی میراث داریم تا بتوانیم 

آن را از این وضعیت خارج کنیم.
وی بــه آغاز عملیــات اجرایی احداث مســیر 
دسترسی آرامگاه فردوسی به کهن دژ اشاره کرد 
و گفت: امیدوارم این پروژه نیز طبق زمانبندی 

و ظرف 1۴0 روز آینده آماده بهره برداری شود.
کلائی افزود: ما به حکیم ابوالقاســم فردوسی 
مدیون هستیم که امیدواریم با اجرای این پروژه 

ها دین خود را به این شاعر بزرگ ادا کنیم.

شهردار مشــهد در ادامه با گلایه از فضای سبز 
منطقه منفصل توس، بولوارشاهنامه و پیرامون 
آرامگاه فردوسی گفت: امیدوارم ظرف چند ماه 
آینده این وضعیت به صورت قابل توجهی بهبود 

پیدا کند.
کهندژ اثری از دوران سلجوقی، ایلخانی و 

تیموری است
و  میــراث فرهنگی، گردشــگری  مدیــرکل 
صنایع دســتی خراســان رضوی در این مراسم 
گفت: کهــن دژ از بقایای آثــار تاریخی دوران 
ســلجوقی، ایلخانی و دوره تیموری است که در 
زمان شکوفایی دوره اسلامی از رونق باشکوهی 

در توس برخوردار بوده است.
 ابوالفضل مکرمی فر با اشاره به پیشینه تاریخی 
و اهمیت این اثــر تاریخی اظهار کرد: »این اثر 
تاریخی دارای ارگی با ۶ برج، مســجد، حمام ، 
ورودی باشــکوه، خندق، بارو و حصار است که 
تماماً از خشــت، آجر و چینه برپاشــده است و 
در برخی مطالعات باستان شناســی شواهدی از 
گچ بری ها، آجرکاری و کاشی کاری مشاهده شده 
است.«او با اشــاره به برنامه های این اداره کل 
برای اجــرای برنامه های مشــارکتی در احیا و 
آبادانی توس اشاره و اظهار کرد: در راستای تحقق 
دست نوشــته مقام معظم رهبری و ارزش های 
نهفته در توس با تفاهم نامــه صورت گرفته با 
شهرداری مسیر آرامگاه فردوسی تا کهن دژ به 
طول  ٩۲0 متر بااعتبار ۶ میلیارد تومان طی 1۴0 

روز آینده ساماندهی و احیا می شود.
او بابیان اینکه این اقدام باهدف احیای بخشــی 
از عرصــه توس انجام می شــود، تصریح کرد: 
این مهم موجب تســهیل بازدید گردشگران و 
علاقه مندان به فردوسی و توس است که پس از 
بازدید از مجموعه آرامگاه فردوسی زمینه بازدید 

آن ها از ارگ و کهن دژ نیز فراهم شده است.
میــراث فرهنگی، گردشــگری و  مدیــرکل 
صنایع دستی خراسان رضوی تأکید کرد: دولت 
دوازدهم اهتمام ویژه ای به توس داشــته و طی 
چند سال گذشته در راستای تحقق دست نوشته 
مقام معظم رهبری در 1٩ تیرماه ســال 1375 
مبنی برآبادانی توس پروژه هایی دیگری ازجمله 
اجرای عملیات احیا و مرمت برج و باروی توس، 
نوسازی تأسیســات مجموعه آرامگاه فردوسی، 
ساماندهی و بازپیرایی جلوخان آرامگاه فردوسی، 
انجام مطالعات مســیر پردیس توســط مشاور، 
ساماندهی مسیر سه راه فردوسی به توس، تأمین 
زیرساخت های لازم برای راه اندازی خانه سفال، 
خانه دســت بافته ها، مرکز سنگ های قیمتی 
و نیمه قیمتــی از تولید تا فــروش در پردیس 
فردوســی، احیای زادگاه فردوسی را اجرا کرده 

است.
 او بابیان این از محل اعتبارات ملی و اســتانی 
و ســفر هیئت دولت به اســتان این پروژه های 
اجراشــده است، گفت: »در سال ٩8 برای توس 
حدود  7 میلیارد تومان هزینه شــده است و در 
سال ٩٩ نیز  7 میلیارد تومان اعتبار پیش بینی شده 

است.«
اهتمام ویژه دولت دوازدهم برای احیای و 

آبادانی توس
مکرمــی فر ادامه  داد: دولــت دوازدهم اهتمام 
ویژه ای برای احیا و آبادانی توس داشــته است 
و ســاماندهی و بازپیرایــی جلوخــان آرامگاه 
فردوســی، احیای برج و باروی شــهر تاریخی 
توس و آغاز عملیات بازپیرایی مســیر دسترسی 

جلوخان به ارگ کهن دژ در راستای فرمایشات 
مقام معظم رهبری برای آبادانی توس است.

ســاماندهی جلوخان آرامگاه فردوسی  و مسیر 
ارگ کهن دژ توس گام های مؤثری در تســریع 

ثبت جهانی توس است
او با یادآوری این که فاز ســوم پروژه بازپیرایی 
و ســاماندهی جلوخان آرامگاه فردوسی مهرماه 
سال گذشته با حضور دکتر مونسان وزیر میراث 
فرهنگی،  گردشــگری و صنایع دستی آغازشده 
اســت، افزود: نه تنها اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی استان بلکه وزرت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
و دولــت دوازدهم  از پروژه هــای آبادانی توس 
حمایت همه جانبه را داشــته اســت و همواره 
با اجــرای فرمایش مقام معظــم رهبری برای 
آبادانی توس مدنظر بوده و معتقدیم این پروژه ها  
گام های مؤثری در تسریع ثبت جهانی توس رقم 

خواهد زد.
میــراث فرهنگی، گردشــگری و  مدیــرکل 
صنایع دســتی خراســان رضوی بــا قدرانی از 
همراهی شهرداری در اجرای بازپیرایی جلوخان 
آرامگاه فردوســی گفت: همواره دولت دوازدهم 
در کنار شــهرداری و شورای شهر بوده و اگرچه 
شــهرداری و میراث فرهنگی گاهی در تعارض 
بوده اند اما اکنون شــورای شــهر، شهرداری و 
میراث فرهنگی دو تفاهم نامه را برای توس امضا 

کرده اند.
مکرمــی فر افزود: »در دولــت دوازدهم میراث 
فرهنگی همســو و هم زمان با آغــاز عملیات 
بازپیرایی جلوخان چندین پروژه را برای آبادانی 
توس آغاز و به ســرانجام رســاند و امیدواریم 
عملیات احیــا و مرمت برج و بــاروی توس از 
دروازه روباز به سمت دروازه های نیشابور و مرو 

ادامه پیدا کند.«
او تأکیــد کرد: هیچ گونه محدودیتی از ســوی 
میــراث فرهنگی و شــهرداری بــرای آبادانی 
توس وجود ندارد و آزادســازی عرضه توس از 

برنامه های آینده است.
 او یادآور شــد: »آزادسازی عرصه تاریخی شهر 
تــوس در دولت اصطلاحات انجام شــد اما در 
ادامه با تغییر دولت عقیم ماند و اکنون با حضور 
اصلاح طلبان در شــهرداری به تفاهم رسیدیم 
و حرکتی جاودانه در تاریخ خراســان آغازشده 

است.«
بهره برداری از مسیر دسترسی آرامگاه 

فردوسی به کهن دژ طی 140 روز
معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
مشهد گفت: مسیر دسترسی آرامگاه فردوسی به 
کهن دژ طی 1۴0 روز آینده آماده بهره برداری 
خواهد شــد.خلیل الله کاظمی در این  مراســم 
افزود: طی توافق با میراث فرهنگی مقررشد که 

جلوخان آرامگاه فردوسی ساماندهی شود.
وی اضافه کرد: بر همین اساس آذرماه سال ٩7 
اولین فاز عملیاتی جلوخان آغاز و اردیبهشت ٩8 
به بهره  برداری رسید، همزمان با افتتاح فاز اول 
عملیات اجرایی، فاز دوم نیز با روزشمار 100 روزه 

شروع شد.
وی بــا بیان این که با افتتاح فــاز دو، عملیات 
آخرین فاز به مســاحت ۴هکتار نیز در نیمه دوم 
سال ٩8 آغاز شــد اظهار کرد: عملیات اجرایی 
این فاز نیز طبق زمانبندی پایان اسفندماه سال 
گذشته به پایان رسیده و پروژه آماده بهره برداری 
بود که افتتاحیه آن به علت کرونا به تاخیر افتاد.

کاظمی ادامه داد: در مجموع برای هر سه فاز 30 
میلیارد تومان هزینه شده است که در فاز سوم، ۲ 
هکتار فضای سبز، دو هکتار پارکینگ، ایستگاه 

اتوبوس و تاکسی نیز جانمایی شد.
معاون عمران حمل و نقل و ترافیک شهرداری 
مشهد افزود: ســاماندهی فاز سوم پیش خوان 
آرامگاه فردوســی در مســاحتی حدود ۴ هکتار 
دارای پارکینگ با ظرفیت 500 خودرو، ایستگاه 
اتوبوس و تاکســی، باهزینه حــدود 1۲ میلیارد 
تومــان و انجام 11000 مترمربع ســنگفرش، 
7000 متــر مربع فضای ســبز، دو عدد آبنما و 
5000 متر مربع اصلاح هندسی مسیر سواره اجرا 

شده است.
وی اضافه کرد: به دلیل تاریخی بودن این مکان 
کار در این محدوده سخت است و عملیات باید 

دستی و بدون وسایل سنگین انجام شود.
وی گفت: در کنار افتتاح فاز ســوم ساماندهی 
جلوخان فردوسی امروز همچنین مراسم کلنگ 
زنی مســیر کهن دژ را شــاهد بودیم که در فاز 
یک به طول ٩۲0 متر اجرایی می شود، مدت این 
پروژه1۴0 روز و اعتبار آن ۶ میلیارد تومان است.
اراضی کشاورزی بزرگ مقیاس منطقه توس 

باید حفظ شود
رئیس کمیسیون ویژه توسعه و بهسازی توس 
شورای شهر مشهد گفت: طی روزهای اخیر که 
خبرهای تصویب طــرح راهبردی توس مطرح 
شده، برخی افراد ســودجو از غفلت مردم سوء 
استفاده کرده و به تفکیک اراضی و واگذاری آنها 
پرداخته اند؛ با این افراد باید برخورد شود و افرادی 
که به خرید زمین اقدام کنند، بدون شک متضرر 

می شوند.
سیدمسعود ریاضی در این مراسم اظهارکرد: افراد 
زیادی برای این اتفاق نیکو که امروز شاهد آن 
هستیم زحمت کشیدند و لذا از اعضای شورای 
شــهر، شــهردار، مدیرکل میــراث فرهنگی و 
گردشگری و مدیرات شهری و ... کمال تشکر 

را دارم.
ریاضی در ادامه به تشریح پروژه های تعریف شده 
و در حال تعریف برای محدوده شــهر تاریخی 
توس پرداخت و گفت: گســتره این پروژه ها از 
آرامگاه حکیم ابوالقاســم فردوسی تا سه راهی 
شــاهنامه است که چندین مرحله همچون ایده 
پردازی، طراحی، ایجاد نقشــه، گرفتن مشاور و 
اجرا را شامل می شــود .وی با بیان اینکه برای 
ورودی شــهر تاریخی توس، طرح پلازا شهری 
توسط مشــاور در حال تهیه شدن است، افزود: 
مشــاور طراحی فاز 1 این پروژه را تمام کرده و 
طراحی فاز ۲ را در دستور کار خود قرار داده است.

ریاضــی در ادامه به هبه زمین توســط اهالی 
روستای چهاربرج اشاره داشت و تصریح کرد: در 
این زمین مستحدثات ورزشی ایجاد خواهد شد؛ 
مشاور پروژه انتخاب  شده و مراحل تحویل زمین 
درحال طی شدن است که احتمال زیاد در اولین 

گام، گود چوخه در این زمین احداث می شود.
مرمت پل تاریخی کشف رود دیگر پروژه ای بود 
که ریاضی در این مراسم به آن پرداخت و افزود: 
مســابقه ای برای طراحی این پل درنظر گرفته 
شده که فراخوان آن انتشار پیدا کرده و اکنون در 
مرحله دریافت پیشنهادات است؛ امیدواریم این 
پروژه اجرایی و پل احداث شده روی کشف رود 

منظر مناسب تری پیدا کند.
رئیس کمیسیون ویژه توسعه و بهسازی توس 
شورای شهر مشهد از همکاری تعریف شده بین 

شهرداری و میراث فرهنگی برای پروژه پردیس 
خبرداد و گفت: این پروژه در فضای بین جلوخان 

آرامگاه فردوسی تا هارونیه تعریف شده است.
ریاضــی در ادامه به پــروژه بازپیرایی جلوخان 
آرامگاه اشــاره کرد و گفت: عملیــات اجرایی 
این پروژه در آخرین روز کاری شــهردار پیشین 
مشــهد، آقای تقی زاده، آغاز شد و خوشبختانه 
علیرغــم برخی محدودیت ها، بــا اهتمام آقای 
کلایی به ســرعت پیش رفت؛ بدون شک اگر 
همراهی میراث فرهنگی نبود، این پروژه شکل 

نمی گرفت.
وی اشاره ای هم به دژ 1000 ساله کهندژ داشت 
و با بیــان اینکه ٩٩ درصد مــردم از وجود این 
بنای ارزشــمند تاریخی آگاه نیستند، اظهارکرد: 
شهرداری مشــهد بعنوان پروژه ای مشترک با 
میراث فرهنگی، دست به کار شد و ایجاد مسیر 
دسترسی از جلوخان به کهندژ در دستورکار قرار 
گرفت؛ با اجرای این معبر و ایجاد دسترســی، 
پرسپکتیو جدیدی مقابل گردشگر باز خواهد شد 

و آینده خوبی را رقم خواهد زد.
ریاضی در ادامه با بیــان اینکه مذاکراتی برای 
تملک اراضی در پروژه ســفالقان درحال انجام 
اســت که این فضا به پارک مفاخر تبدیل شود، 
گفــت: مرمت دیــواره باره نیز توســط میراث 
فرهنگی و با حمایت شــهرداری مشهد درحال 

اجراست.
وی افزود: مدیریت شــهری مشهد سعی دارد 
کمک هایی را برای بهســازی فضاهای داخلی 

آرامگاه فردوسی نیز داشته باشد.
ریاضــی در ادامه صحبت هــای خود به حضور 
تاریخــی و بازدید مقام معظــم رهبری در ۲0 
تیرماه سال 75 از توس و آرامگاه فردوسی اشاره 
کرد و گفت: رهبری در این بازدید اقدامات انجام 
شده برای توس و فردوسی را ناکافی دانستند و 
از مدیران دولتی هم اهتمام بیشتری را مطالبه 

کردند.
وی خاطرنشــان کرد: حدود ۲0 سال بعد، پیرو 
همین مساله توس بعنوان یک محدوده منفصل 
شهری به مشهد اضافه شد ولی همچنان اقدام 

شایسته و بایسته ای روی زمین اتفاق نیفتاد.
ریاضی با بیان اینکه یکی از مهمترین نیازهای 
توس، طرح شهری است، افزود: مادامی که طرح 
شهری نباشد، شهرداری از هرگونه ساخت وساز 
جلوگیری کرده و با ساخت وســازهای غیرمجاز 
نیــز مقابله می کند؛ در چنین شــرایطی امکان 
پاسخگویی به شــهروندان و ساکنان نیز وجود 
نداشته و نارضاتی عمومی از شهرداری را در پی 
دارد. آن هم در شرایطی که این عدم پاسخگویی 

بخاطر قصور سایر دستگاه هاست.
وی در ادامــه بــا بیان اینکه همزمــان با آغاز 
بکار شــورای پنجم شــهر مشــهد، مشاوری 
برای تهیــه طرح راهبردی گرفته شــد و پس 
از کش وقوس  هــای فراوان ایــن طرح به تایید 
کمیســیون ماده 5 رسید، گفت: پس از گذشت 
یکسال و نیم، منتظر تصویب این طرح در تهران 
هستیم؛ هفته گذشته طرح پیشنهادی در کمیته 
فنی شورای عالی معماری و شهرسازی به تایید 
رســید و منتظر تصویب طرح در جلسه شورای 
عالی هســتیم تا ســپس طرح تفصیلی داشته 

باشیم.
ریاضی خاطرنشــان کرد: تهیه طرح راهبردی 
مقدمــه ای برای ثبــت جهانی تــوس، جذب 
ســرمایه گذار و از همــه مهمتر پاســخگویی 
به ســاکنانی است که چندین ســال معطل و 

بلاتکلیف مانده اند.
رئیس کمیسیون ویژه توسعه و بهسازی توس 
شورای شــهر گفت: مخاطب اصلی فرمایشات 
مقام معظم رهبری در ســال 75، دستگاه های 
دولتی بودند ولی متاسفانه در هیچکدام از جلسات 
برگزار شده برای طرح راهبردی توس در تهران، 
نماینده ای از استانداری خراسان رضوی حضور 

پیدا نکرد.
ریاضی در ادامه با بیان اینکه مدیریت شــهری 
مشهد برای ثبت جهانی توس به تفاهمات خوبی 
با میراث فرهنگی رسیده بود و قرار شد مشاوری 
نیز در این زمینه معرفی گردد، اظهارکرد: استاندار 
محترم قول پیگیری این موضوع را دادند و ما هم 
عقب نشینی کردیم ولی احساس می شود که باید 
مسیری که پیشتر در دستورکار داشتیم را دنبال 
کنیم.وی درخصوص طرح راهبردی توس هم 
گفت: در این طرح 3 محور اساســی وجود دارد 
که نباید از دید مردم پنهان باشد؛ نخست اینکه با 
تایید کارشناسان، زمین های زراعی بزرگ مقیاس 

منطقه باید حفظ شود.
ریاضی تصریــح کرد: طی روزهــای اخیر که 
خبرهای تصویب طــرح راهبردی توس مطرح 
شده، برخی افراد ســودجو از غفلت مردم سوء 
استفاده کرده و به تفکیک اراضی و واگذاری آنها 
پرداخته اند؛ با این افراد باید برخورد شود و افرادی 
که به خرید زمین اقدام کنند، بدون شک متضرر 
می شوند.وی با بیان اینکه منابع آب، برق و گاز و 
... پیش بینی شده در این محدوده برای ۶5 هزار 
نفر است، گفت: در حال حاضر این بافت حدود 
۴0 هزارنفر جمعیت دارد که چنین طرحی، توس 
را به منطقه ای بــا بافت غیرمتراکم و فرهنگی 
تبدیل می کند؛ محــور طرح فرهنگی بوده و بر 

مسائل فرهنگی تاکید دارد.

یادداشت
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تست خواهند داد

 سرمربی تیم فوتســال هیات فوتبال خراسان رضوی گفت: با توجه به احتمال وقوع خطا در تست 
pcr، بازیکنانم دوباره تست خواهند داد.فاطمه شریف در گفت وگو با ایسنا، در خصوص مثبت شدن 
تســت 5 بازیکن تیم فوتسال بانوان هیات فوتبال خراســان رضوی و شرایط آنان اظهار کرد: روز 
یکشنبه با حضور در هیات فوتبال استان تست کرونا دادیم و اعلام شد که 5 تست مثبت شده  است. 
با توجه به اینکه بازیکنانم هیچ علائمی نداشــتند، اگر تست نمی دادیم، به هیچ وجه متوجه ابتلای 
آن ها به کرونا نمی شــدیم. البته با توجه به احتمال بروز خطا در تست pcr، هفته آینده دوباره تست 
خواهیم  داد.وی در خصوص اعلام نام بازیکنان مبتلا به کرونای تیم فوتســال استان افزود: با توجه 
به نگاه نه چندان مطلوبی که به این مقوله در کشور وجود دارد، ترجیح می دهیم اسامی این بازیکنان 

اعلام نشــود. ضمن اینکه هنوز چیزی مشخص نشــده و باید دوباره تست انجام شود.سرمربی تیم 
فوتسال هیات فوتبال خراسان رضوی در خصوص وضعیت تمرینات تیمش گفت: با توجه به شرایط 
کشور و حفظ سلامتی تیم و اعضای خانواده هر یک از آنان، تمرینات را اصلا شروع نکرده  بودیم که 
بخواهیم تعطیل کنیم.شریف در رابطه با واکنش سازمان لیگ و سرنوشت  بازی های لیگ در مرحله 
نیمه نهایی گفت: هنوز سازمان لیگ چیزی به ما اعلام نکرده و تابع قوانین هستیم. در خصوص آغاز 
دوباره رقابت ها هم از ابتدا اعلام کردیم نظر مثبت یا منفی ما اهمیتی ندارد و تابع هســتیم. به هر 
حال باید شرایط به شکلی باشد که هم سلامتی ورزشکاران و تیم ها تامین شود، هم چرخه فوتسال 

و فوتبال در کشور متوقف نشود.

مالک شهر خودرو: 

دچار مشکل خانوادگی شده ایم
مالک باشــگاه شهر خودرو خراسان گفت: اختلافات خانوادگی در همه جا رخ می دهد و باید 

با آرامش تصمیم گرفت.
به گزارش فارس، فرهاد حمیداوی در جمع خبرنگاران در خصوص اســتعفای سرآســیایی از 
شــهرخودرو عنوان کرد: نمی دانم به یکباره چه اتفاقــی افتاد که تصمیم به این کار گرفت. 
شاید بهتر می بود سرآسیایی با تمرکز بیشتری تصمیم به این کار می گرفت و در این شرایط 

به تمرکز همگان برای دیدار فردا کمک می کرد. 
وی ادامه داد: به هر شکل ما باید این را بپذیریم که به مربیان جوان و بومی میدان بدهیم و 
برای همین هم ما ایشان را بعد از رفتن گل محمدی به عنوان سرمربی تیم انتخاب کردیم. 
سرآسیایی یکی از سرمایه های این باشگاه و این شهر است و سال ها در همین مشهد و برای 

این شهرخودرو زحمت کشیده و نباید به راحتی اجازه دهیم در این باشگاه نباشد.
حمیداوی افزود: هنوز درباره اســتعفای سرآســیایی جلسه ای تشکیل ندادیم و فقط به دلیل 
کمبود زمان تا بازی با ســایپا کوزین را به عنوان سرمربی معرفی کردیم و باید به سرآسیایی 
هم زمان بدهیم تا بیشــتر فکر کند. ما برنامه ای برای از دســت دادن سرمایه های باشگاه 
نداریم و در جلســه هیات مدیره که بعد از بازی با سایپا برگزار خواهد شد، نظر خواهیم داد و 

او هم تا آن زمان در آرامش و سر صبر بیشتر فکر می کند.
مالک باشگاه شهر خودرو ادامه داد: فعلا تمام تمرکزمان روی بازی با سایپا است و هواداران 
پرشورمان یک نتیجه خوب دیگر می خواهند. هر چند باید قبول کنیم با این اتفاق شوک به 
ما وارد شد ولی خودم از دیروز به مشهد آمدم و با بازیکنان صحبت کردم تا در آرامش کامل 
فقط به بازی فکر کنند. دیدار فردا بســیار سخت و سایپا تیم منسجمی است و دو تساوی با 

تیمهای بالای جدول داشته اند.
 وی تصریح کرد: به لطف حضرت حق فوتبال خراســان دو فصلی در اوج به ســر می برد و 
 توقع هواداران نیز از تیم ما به شــدت بالا است و این هم لطف امام رضا)ع( است. انشالله با 
کمک هواداران و سایر عوامل باشگاه از این مسایل عبور می کنیم و به امید برد مقابل سایپا 

و شادی دل هواداران با شعار یا امام رضا)ع( وارد زمین می شویم. 
حمیداوی اظهار کرد: به هر حال مســایل خانوادگی مربوط به درون خانواده اســت و ممکن 
اســت اختلافات خانوادگی در همه جا رخ دهد ولی ما نباید اجازه دهیم این مسایل به بیرون 

کشیده شود و باید در آرامش تصمیم بگیریم و درون خودمان مشکلات را حل کنیم.

بادامکی:

نگاه پرسپولیس باید به آسیا باشد
 بازیکن سابق پرسپولیس گفت: دخالت سایر 
ارگان ها فوتبال ایران را دچار آشفتگی کرده 
است و مسئولان فدراسیون فوتبال نمی توانند 

به تنهایی تصمیم بگیرند.
حســین بادامکی در گفت وگو با ایســنا، در 
خصــوص وضعیت لیگ برتر پــس از ابتلاء 
برخی از بازیکنان تیم هــا به ویروس کرونا، 
اظهار کــرد: وضعیت خوبی نداریم و اتفاقات 
بدی برای فوتبال مان رخ داده اســت. در این 
مدت که لیگ برتر پــس از وقفه ای چندین 
ماهــه مجددا آغاز شــد، تیم ها پروتکل های 
بهداشــتی را رعایــت کرده انــد، اما شــاید 
بازیکنان زمانی که در اختیار خودشان هستند، 
پروتکل ها را به خوبی رعایت نکرده باشــند و 
این اتفاق باعث شده که تست کرونای برخی 
مثبت شــود. با توجه به شــرایط موجود باید 

منتظر تصمیم سازمان لیگ بمانیم.
وی افزود: پیــش از آغاز مجدد لیگ، موافق 
تعطیل شدن لیگ برتر با حفظ جایگاه تیم ها 
بودم. در حال حاضر هــم اگر تیم ها جایگاه 
فعلی خود را قبول دارند، بهتر است با توجه به 
افزایش آمار کرونا، لیگ برتر تعطیل شود، اما 
متاسفانه این اتفاق نخواهد افتاد و هر تیمی 
یک نظری دارد و نمی توانیم در این خصوص 
تصمیــم قاطعی بگیریم. با شــرایط موجود، 
ادامه برگزاری بازی ها سخت تر خواهد شد و 
بعید نیست در این مدت بازیکنان دیگری هم 

به کرونا مبتلا شوند.
بازیکن سابق پرســپولیس با اشاره به قانون 
۲5 درصد خاطرنشــان کرد: این قوانین باید 

اصلاح شــود. اگر تیمی حتــی یک بازیکن 
کرونایی هم داشــته باشــد، خطرناک است. 
حتی رعایت پروتکل های بهداشــتی و نحوه 
گرفتن تست کرونا از بازیکنان خودش جای 

بحث دارد.
بادامکی ادامــه داد: بازی های لیگ یک در 
حال حاضر آغاز شده و رقابت تنگاتنگی برای 
رتبه دومی نیز وجود دارد. همان کاری که در 
لیگ فرانسه انجام دادند را می توانیم در ایران 
هم پیاده کنیم. دو تیم انتهایی لیگ ســقوط 
کرده و دو تیم بالانشــین لیگ یک به لیگ 
برتــر صعود کنند. البته فدراســیون می تواند 
اســتثنائا لیگ برتر ســال اینده را با 18 تیم 

برگزار کند.
وی تصریــح کــرد: حــرف و حدیث هــای 
هواداران همیشه وجود دارد اما اختلاف امتیاز 
پرســپولیس با تیم دوم و بازی های ســخت 
ســایر تیم های مدعی، خــودش گویای این 
قضیه است و تا حدودی قهرمانی پرسپولیس 
قطعی شده اســت، هرچند پرسپولیس هم در 
ادامه بازی های آسانی ندارد و پس از دیدار با 
ماشین سازی باید با تیم آماده فولاد خوزستان 
بازی کند. پرسپولیس نیز به این جهت موافق 
برگــزاری بازی هــا بود که بــرای قهرمانی 
چهارمش حرف و حدیثی به وجود نیاید. اگر 
قرار باشد که لیگ نیمه تمام بماند و نه تکلیف 
قهرمان و نه تکلیف تیم های سهمیه گیرنده و 
سقوط کننده مشخص شود، در حق تیم هایی 
که تــا این مقطع از لیگ زحمت کشــیده و 

هزینه کرده اند، ظلم خواهد شد.

بادامکــی در خصوص وضعیت پرســپولس 
پس از آغاز مجدد مسابقات لیگ برتر عنوان 
کرد: پرســپولیس نتایج خوبی کسب کرده و 
اختلاف امتیازش با ســپاهان هم بیشتر شده 
است. پرسپولیس باید برای فصل آینده از هم 
اکنون تقویت شود و نگاهش آسیایی باشد. با 
توجه به نتایجی که پرسپولیس در دیدارهای 

دور رفت لیگ قهرمانان آســیا کسب کرده، 
کار بسیار سختی در این فصل خواهد داشت 
و امیدوارم تا آن موقع مصدومین پرسپولیس 

به تیم اضافه شوند.
بازیکــن ســابق پرســپولیس در خصوص 
تصمیمــات مدیریت ورزش در ســتاد کرونا 
تصریح کرد: ســتاد کرونا بــه تنهایی برای 

فوتبال تصمیم نمی گیرد. خیلی از ارگان ها در 
فوتبال مان تاثیرگذارند و باید نظر دهند. این 
باعث می شــود که نتوانیم برای هر وضعیتی 
به راحتی برای فوتبــال  تصمیم گیری کنیم. 
دخالت ســایر ارگان ها فوتبال ایران را دچار 
آشفتگی کرده اســت و مسئولان فدراسیون 

فوتبال نمی توانند به تنهایی تصمیم بگیرند.

خبر

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
مصوب 13٩0/٩/۲0 و برابر رای شماره  13٩٩۶030۶00۶000۶3۶ هیات 
اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای خانم معصومه 
نجفی منظری فرزند نجفعلی به شماره شناسنامه 15 صادره از تربت حیدریه 
نســبت به ششدانگ یک باب ســاختمان  به مساحت 113/30 متر مربع ) 
یکصد سیزده مترســی  صدم مترمربع(  قسمتی از پلاکـ  387 اصلی واقع 
در اراضی دیزقند پلاک ۲31  اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی 
بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری از مالک رسمی عباسعلی 
عباس زاده محرز گردیده اســت. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین 
نامه مربوطه ایــن آگهی در دو نوبت به فاصلــه 15 روز از طریق روزنامه 
محلی و کثیرالانتشــار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به 
آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ 
نماینــد.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره 
ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره 
ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از 
مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: ۴/۲1/ 13٩٩ . تاریخ 

انتشار نوبت دوم: 5/۶/13٩٩
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهــی موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آئین نامــه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 
13٩٩۶030۶0۲1000۲1۶ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی مستقر در واحد ثبتی ملک 
بردســکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علی خاکشور مغانی 
فرزند محمد به شماره شناســنامه 15 صادره ازکاشمر درششدانگ یکباب 
ســاختمان به مساحت 3٩ متر مربع قسمتی ازپلاک ۲1۴ فرعی از8 اصلی 
واقع درخراسان رضوی بخش۴ حوزه ثبت ملک بردسکن خریداری از مالک 
رسمی ورثه محمد باقر مدرس محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 13٩٩/۴/۲1 .  تاریخ انتشار نوبت دوم: 5/5/13٩٩
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیـات موضوع قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
سمی ر

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئین نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابر رای 
شـماره 13٩٩۶030۶0۲1000۲15 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مستقر در 
واحـد ثبتی ملک بردسـکن تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی آقای 
علـی خاکشـور مغانـی فرزند محمد به شـماره شناسـنامه 15 صـادره  از 
کاشـمر درششـدانگ یکباب ساختمان به مسـاحت 3٩ متر مربع قسمتی 
ازپـلاک ۲1۴ فرعـی از8 اصلی بخـش ۴ واقع درخراسـان رضوی بخش 
۴ حـوزه ثبـت ملـک بردسـکن خریـداری از مالک رسـمی ورثـه محمد 
باقـر مـدرس محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتب 
در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص 
نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند می 
تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه اعتراض خـود را به 
ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایی تقدیـم نمایند. 
بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض 

طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد. 
دوم:  نوبـت  انتشـار  تاریـخ    . اول: ۴/۲1/13٩٩  نوبـت  انتشـار  تاریـخ 

13٩٩/5/5
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیـات موضوع قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
سمی ر

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئین نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابر رای 
شـماره 13٩٩۶030۶0۲100018۶ هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مستقر در 
واحـد ثبتی ملک بردسـکن تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی خانم 
اعظـم رضائـی فرزنـد موسـی بـه شـماره شناسـنامه 57۲003۲3۲7۲1 
صـادره از کاشـمر درششـدانگ یکبـاب سـاختمان به مسـاحت 1۶1/1۶ 
متـر مربـع قسـمتی ازپـلاک 11٩۴ فرعـی از۴ اصلـی واقـع درخراسـان 
رضـوی بخـش ۴ حوزه ثبـت ملک بردسـکن خریداری از مالک رسـمی 
ورثـه محمـد دانشـور محـرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور اطـلاع عموم 
مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتی که 
اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی بـه مدت دو ماه اعتـراض خود را 
بـه ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایی تقدیـم نمایند. 
بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض 

طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد. 
دوم:  نوبـت  انتشـار  تاریـخ    . اول: ۴/۲1/13٩٩  نوبـت  انتشـار  تاریـخ 

13٩٩/5/5
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

صادقی: ازی با شهر خودرو سومین بازی سخت ما است
ســرمربی تیم فوتبال سایپا ابراز امیدواری کرد تیمش بعد از 
بازی برابر اســتقلال و سپاهان، برابر شهر خودرو هم نتیجه 

بگیرد.
به گزارش ایسنا، ابراهیم صادقی، سرمربی تیم فوتبال سایپا 
در نشست خبری پیش از بازی با شهر خودرو اظهار کرد: بعد 
از اینکه تمرینات را شروع کردیم، می دانستیم سه بازی خیلی 

سخت با تیم هایی که برای کسب سهمیه می جنگند، داریم. 
خوشــبختانه بازیکنان تلاش خیلی خوبی داشــتد و خیلی با 
انگیزه تمرین کردند. توانستیم در دو بازی اول برابر سپاهان 
و استقلال نتایج نســبتا خوبی بگیریم. بازی با شهر خودرو 
ســومین بازی سخت ما اســت. باید از همه بازیکنانم تشکر 
کنم که در ایــن مدت خیلی خوب و با انگیــزه تمرین و با 

تمــام وجود بازی کردند. خیلی امیدواریــم که در این بازی 
هــم همان قدر خوب، قوی و پرتــلاش بازی کنیم و نتیجه 

مطلوبی بگیریم.
او درباره محرومان و مصدومان تیمش هم گفت: روزبه شاه 
علی دوست و فرشاد هاشمی را به دلیل محرومیت در اختیار 

نداریم. تنها مصدوم ما هم امیرحسین حسین زاده است. 

صادقــی درباره تغییرات در کادر فنی شــهر خودرو هم بیان 
کرد: شــهر خودرو تیم خوبی اســت و بازیکنان خیلی خوبی 
دارد. مــا روی کار خودمان متمرکز هســتیم و می دانیم که 
برابر یک تیم با تجربه و بسیار خوب باید 100 درصد متمرکز 

باشیم تا نتیجه بگیریم.
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سخنران پیش از خطبه های قم: ویروس بی حجابی در خیابان های 
قم قدم می زند

حجت الاسلام سید حسین مومنی در سخنرانی پیش از خطبه های نماز 
جمعه قم در مصلی قدس افزود: هیچ کس نباید اجازه بدهد که دشمن در 
خاک قم با آرامش قدم بزند مسوولان نباید در چنین شرایطی بی تفاوتی 
پیشه کنند. سخنران پیش از خطبه های نماز جمعه قم با انتقاد از وضعیت 
عفاف و حجاب گفت: ویروس بی عفتی و بی حجابی در شهر قم ظاهرشده 

و در سطح خیابان ها قدم می زند.

فیفا اساسنامه کویت را برای ما فرستاد نه اینکه ما آن را برای 
فیفا فرستاده باشیم

براتــی، رییس کمیته حقوقی فدراســیون فوتبال گفــت: فیفا گفت که 
اساســنامه خود را به روز رسانی نکرده است، اما همزمان در حال نوشتن 
اساسنامه تعلیق شده فدراسیون فوتبال کویت بود. به همین دلیل اعلام 
کرد که اساسنامه ای را در قالب اساسنامه فدراسیون فوتبال کویت برای ما 
ارسال می کند. فیفا جا هایی که نام کویت بود به نام ایران تغییر داد و آنجا 
که در اساسنامه نام کویت وجود دارد، فیفا آن یک کلمه را اصلاح نکرد. 
باید گفت که فیفا اساسنامه کویت را برای ما فرستاد و ما اساسنامه کویت 
را برای فیفا ارسال نکردیم. وی در واکنش به انتقاد های هوشنگ نصیرزاده 
درخصوص ارسال اساسنامه کویت به فیفا به جای ترجمه اساسنامه ایران 
و ارسال آن، گفت: تفاوت زیادی میان فردی که خواب است یا دچار تردید 
می شــود، وجود دارد. عزیز محمدی پس از دیدن مدارک تردید داشت و 
بعد از یک روز بیدار شد، اما از ارزش او کم نمی شود. وقتی کسی خود را 
به خواب می زند حتی اگر اساسنامه را برابرش دانلود کنیم، برایش فرقی 

نمی کند. ما نمی توانیم آنان را از خواب بیدار کنیم.

ماجرای راه ندادن سهیلا منصوریان به مجموعه انقلاب
ســهیلا منصوریان امروز در اینستاگرام خود فیلمی منتشر و اعلام کرد 
وی را در حــال ورزش از این مجموعه بیرون کردند. روابط عمومی این 
مجموعه هم اعلام کرد: خانم منصوریان امروز )جمعه( در شرایطی وارد 
مجموعه شده که ظاهراً فرد دیگری با این ورزشکار عزیز قصد حضور در 
مجموعه را داشته که همکاران ما مستقر مقابل در، خواستار رؤیت کارت 
شناسایی وی شده اند و ظاهراً همین مسئله باعث ناراحتی خانم منصوریان 
شده است. ابط عمومی مجموعه ورزشی انقلاب به دنبال مشکل به وجود 
آمده برای سهیلا منصوریان در مجموعه ورزشی انقلاب اطلاعیه ای را 
منتشر کرد که به شرح زیر است: »مجموعه ورزشی انقلاب به عنوان یکی 
از پرترددترین مجموعه های ورزشی کشور همواره در اختیار عموم مردم 
و به خصوص قهرمانان کشــور بوده و نهایت همکاری را با این عزیزان 
داشته اســت. با توجه به تردد بی شــمار افراد مختلف در این مجموعه 
وظیفه ذاتی حراســت تشــخیص احراز هویت تک تک افراد و اعضای 
محترم می باشــد و بدیهی است که بعد از طی این مرحله مجوز حضور 
عزیزان در مجموعه صادر خواهد شد. به همین دلیل با توجه به اهمیت 

ورود و خــروج داخل این مجموعه و صرفاً به دلیل رفاه، آرامش و امنیت 
استفاده کنندگان از مجموعه مأموران مقابل در ها موظفند تمامی موارد را 
به مراجعه کنندگان گوشــزد کنند. سرکار خانم منصوریان امروز )جمعه( 
در شرایطی وارد مجموعه شــده که ظاهراً فرد دیگری با این ورزشکار 
عزیز قصد حضور در مجموعه را داشــته که همکاران ما مســتقر مقابل 
در، خواســتار رؤیت کارت شناسایی وی شــده اند و ظاهراً همین مسئله 
باعث ناراحتی خانم منصوریان شــده است. این انتظار می رود که تمامی 
افراد برای کنترل کردن کارت شناسایی توسط نمایندگان ما مقابل درها، 
نهایت همکاری را با آن ها داشته باشــند. یادآور می شود پیرو دستورات 
مدیریت مجموعه ورزشــی انقلاب به مســئولان مربوطه و همچنین 
گزارش ارائه شده و بازبینی دوربین های مجموعه و فیلم های گرفته شده 

موارد به صورت جزئی تر در این زمینه مورد بررسی قرار خواهد گرفت.

برایان هوک: درخواست گفت وگوی کنسولی حضوری با ایران 
داده ایم

»برایــان هوک« نماینده ویژه آمریکا در امور ایران که کشــورش بار ها 
خواســتار مذاکره با مستقیم با ایران شده است، مدعی شد که ایران با رد 
این پیشنهاد، فرصت های خوبی را از دست می دهد. هوک طی مصاحبه 
با »المانیتور« گفت که به رغم پیشنهاد های مکرر آمریکا برای مذاکرات 
مســتقیم، ایران حاضر به مذاکره نیســت. این مقام آمریکایی گفت که 
درخواست گفت وگوی کنسولی حضوری با ایران داده است. وی افزود که 
اگر ایران مذاکرات دوجانبه مستقیم را می پذیرفت، می توانست پیشنهاد 
»توافق بزرگ تر« ترامپ را واکاوی کند. هوگ بار دیگر خواســتار تمدید 
تحریم های تســلیحاتی ایران شده و مدعی شد که از منظر امنیت ملی، 
توجیهی برای لغو تحریم تسلیحاتی سازمان ملل علیه ایران وجود ندارد. 

این تحریم ها قرار است در تاریخ 18 اکتبر منقضی شود.

سخنگوی وزارت خارجه: قضاوت درباره انفجار نطنز زود است
ســخنگوی وزارت خارجه بــا بیان اینکه درباره انفجار در ســایت نطنز 
نهاد های ذی ربط امنیتی در حال بررســی جزئیات هستند، گفت: هدف 
رسانه ها از منتســب کردن انفجار به اســرائیل در واقع کمک کردن به 
وجهه و هیمنه پوشــالی آن است. سید عباس موسوی در نشست خبری 
با اصحاب رســانه استان اصفهان درباره انفجار در سایت هسته ای نطنز 
اظهار داشت: هر اتفاقی که هر جایی بیافتد ممکن است اسرائیلی ها خود 
را ســریع مطرح کنند و ابتکار کار را به عهده بگیرند. در حال حاضر برای 
صحبــت و قضاوت از علت و عامل اصلی انفجار زود اســت و نهاد های 
ذی ربط امنیتی در حال بررسی تمام جزئیات انفجار هستند و اگر به این 
نتیجه برسند که دست عوامل خارجی در کار بوده، اعلام خواهند کرد و 

عواقبی هم خواهد داشت.

محیط زیست: تاکنون آلودگی منجر به بروز بیماری وبا در آب 
تهران مشاهده نشده

رییس گروه آب های زیرزمینی ســازمان حفاظت محیط زیســت گفت: 

سازمان حفاظت محیط زیست به طور مداوم منابع آبی را پایش می کند 
البته این کار توسط ادارات کل استانی و با نظارت سازمان محیط زیست 
انجام می شــود و تاکنون نیز آلودگی که منجر به بروز بیماری وبا شــود 
مشاهده نشده و منابع آبی به ویژه در تهران از این لحاظ سالم است، البته 
وبا یک نوع باکتری است که با کلر زنی از بین می رود و، چون وزارت نیرو 
آب شرب را به طور کامل تصفیه می کند بنابراین جای نگرانی نیست و 

مشکلی پیش نخواهد آمد.
 

هک شدن موبایل وزیر دفاع اسرائیل توسط ایران
روزنامــه هاآرتص: در مارس ۲01٩ بود که »آرگامان« رئیس شــاباک 
جلســه ای محرمانه با گانتز داشــته و در این جلسه به او گفته که تلفن 
همراه وی به دست افراد مرتبط با ایران هک شده است. »نتانیاهو« نیز 
از پنهان کاری شاباک درباره جزئیات این واقعه خشمگین شده و چندین 
بار به آرگامان به دلیل گزارش ندادن به وی در این باره شــدیدا اعتراض 
کرده است. گانتز، اما با ادعای اینکه هیچ اطلاعات امنیتی در تلفن همراه 
وی وجود نداشــته، رئیس موساد را به همکاری با نتانیاهو و تلاش برای 

تخریب چهره خود متهم کرد. /فارس

افراد عادی کجا ماسک بزنند؟
مســعود یونسیان استاد دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: استفاده 
از ماســک در خودرو تک سرنشین منطقی نیست، حتی اگر شیشه 
خودرو پایین باشــد. زیرا، هوای آزاد منبع عفونت تلقی نمی شــود. 
افرادی که بــه تنهایی پیاده روی و یا در پــارک ورزش می کنند، 
احتیاجی به استفاده از ماســک ندارند. زدن ماسک در فضای باز و 
هنگام ورزش و پیاده روی، ضــرر ندارد، اما می تواند باعث کاهش 
اکسیژن دم شود. متأســفانه برخی افراد هنگام ورود به مکان های 
سربسته، ماسک را بر می دارند و این یک رفتار غلط است. حتی در 
مکان های سربسته که ازدحام وجود ندارد و فاصله یک تا دو متری 
با ارباب رجوع رعایت می شود، باز هم زدن ماسک ضروری نیست، 

اما ضرر هم ندارد. /مهر
حداقل دریافتی بازنشستگان با همسان سازی چقدر افزایش 

می یابد؟
مدیرعامــل ســازمان تامین اجتماعی گفــت: میــزان افزایش حقوق 
بازنشســتگان حداقــل بگیر، 500 تــا ۶00 هزار تومان اســت و برای 
بازنشســتگان غیر حداقل بگیر هم این افزایش تا 800 هزار تومان نیز 
افزایش می یابد. کســی که با 30 سال سابقه، حداقل بگیر بوده است، در 
پایان ســال گذشته یک میلیون و 500 هزار تومان دریافتی داشته که با 
اعمال ۲۶ درصد افزایش ســنواتی، در آغاز ســال جدید دریافتی اش به 
حدود دو میلیون تومان رسیده است و با اعمال متناسب سازی و افزایش 

بن خوار و بار و حق مسکن دریافتی اش حتماً بیش از دو میلیون و ۶00 
هزار تومان خواهد شد. /تسنیم

برگزاری اربعین تا این لحظه منتفی است
رئیس جمعیت هلال احمر گفت: ستاد اربعین در جمعیت هلال احمر و در 
قالب همان ستاد مرکزی است، اما حوزه امداد و نجات به جمعیت هلال 
احمر سپرده شده است. امداد و نجات هلال احمر ایران در ستاد مرکزی 
اربعین فعالیت می کند و این موضوع به این معنا است که جمعیت هلال 
احمر به صورت مســتقل از ستاد مرکزی اقدام را خاصی انجام نمی دهد.  

آنچه که مشخص است این است که برگزاری اربعین تا این لحظه منتفی 
شده، مگر آن که اتفاق خاصی رخ دهد.  جمعیت هلال احمر این آمادگی 
را دارد که اگر فردا هم مرز ها باز شوند کار خود را انجام دهد، اما به احتمال 

زیاد اربعین امسال همانند حج برگزار نشود. /صدا و سیما

کرونا در پمپ بنزین ها جا خوش کرده است!
از زمان شــیوع ویروس کرونا پمپ بنزین ها به دلیل تردد مردم یکی از 
مکان های پر خطر شناخته شده و علیرغم راهکار های در نظر گرفته شده 
همچنان شــاهد جولان این ویروس در پمپ بنزین ها هستیم. یکی از 
راهکار های مقابله با کرونا تجهیز پمپ بنزین ها به دستکش های یکبار 
مصرف، مواد ضدعفونی کننده و ســوخت گیری توسط اپراتور ها بود، اما 
علیرغم این اقدامات بعضا دیده می شــود که پمپ بنزین ها چندان این 
مســاله را جدی نگرفته اند و حتی متقاضیان سوخت نیز تمایل چندانی 
ندارند که مسوولیت سوخت گیری را به اپراتور های جایگاه ها واگذار کنند. 

/ ایسنا

چرا نمایندگان مجلس یازدهم برای بازدید از مراکز هسته ای 
اصرار دارند؟

احمد راستینه نماینده شهرکرد در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
دولــت باید تابوت برجام را آتش بزند بیــان کرد: تنها راه مقابله در برابر 
زیاده خواهی های ایالت متحده آمریکا اقدامات شجاعانه و قاطعانه برای 
به اتمام رساندن طلبکاری های اروپا و آمریکا است. نماینده شهرکرد در 
مجلس تصریح کرد: باید به صورت جدی بحث خروج ایران از پروتکل 
الحاقــی و تعیین ضرب الاجل جدی برای آژانس بین المللی انرژی اتمی 
به منظور پایان بخشــیدن به بیانیه های مخاطــره آمیزی که در عرصه 
بین المللی صادر می کند، باشد. وی افزود: ای کاش بستر حضور یکپارچه 
نمایندگان انقلابی مجلس یازدهم را در یک زنجیره واحد در مراکز تولید 
سوخت هسته ای به منظور حمایت از اقدامات صلح آمیز هسته ای ایران 
فراهم شــود تا نماد وحدت از این کار به دنیا مخابره شود. راستینه گفت: 
پایان ارتباط اجرای داوطلبانه پروتکل الحاقی از دیگر موضوعاتی اســت 

که باید اجرایی کنیم.

نظر مطهری و زیباکلام درباره قرارداد 2۵ ساله ایران با چین
 خبری شــدن احتمال بســتن یک قرارداد ۲5 ســاله بین ایران و چین 
واکنش های بسیاری را در پی داشته است. به گزارش اعتمادآنلاین، علی 
مطهری، نماینده تهران در مجلس دهم با اشاره به وضعیت مسلمانان در 
کشور چین در حساب کاربری خود در توییتر نوشت: گذشته از محتوای 
ســند همکاری ۲5 ساله ایران و چین، باید قبل از امضای آن، تکلیف دو 
میلیون مسلمان چینی که در اردوگاه های اجباری برای دست کشیدن از 
دین و فرهنگ خود شکنجه می شوند و مساجدشان تخریب شده، روشن 
شود. همچنین صادق زیباکلام استاد دانشگاه و تحلیلگر مسائل سیاسی 
در واکنش به این قرارداد پر سر و صدا درباره دلایل بازخورد منفی درباره 
بستن چنین قراردادی در میان افکارعمومی نوست: دلیل اصلی حساسیت 
و مخالفت بسیاری از ایرانیان با توافق با چین باز میگردد به بی اعتمادی 
به پکن. مشابه همان بی اعتمادی البته به روس ها هم هست. او در ادامه 
این پیام با تاکید به بی اعتمادی مردم نسبت به چین و روسیه عنوان کرد: 
برخلاف بسیاری از مسئولین مان که مرید و سرسپرده روس ها و چینی ها 
شده اند، ایرانیان تحصیلکرده تر نه به چین و نه به روسیه اعتمادی ندارند.

طرح سئوال مجلس از روحانی تبدیل به استیضاح می شود؟
جبــار کوچکی نــژاد، نماینده اصولگــرای مجلس یازدهم با اشــاره 
به مشــکلات معیشــتی مردم گفت: این مشــکلات به تحریم ها و 
سوءمدیریت های داخلی بر می گردد. مجلس نیز موظف است با نظارت 
قاطع از اهرم های خود برای بهبود شــرایط استفاده کند. بیش از ۲00 
نماینده طرح ســئوال از رئیس جمهور را امضا کردنــد و به زودی در 
صحن علنی مجلس اعلام وصول خواهد شــد. وی با اشــاره به طرح 
سئوال مجلس دهم از حسن روحانی افزود: آقای رئیس جمهور همان 
زمان نیز از مجلس اخطار گرفــت، اما هیچ تغییری در روش کار خود 
به خصوص در حوزه های اقتصادی ایجاد نکرد. اگر دولت نتواند پاســخ 
خوبی به نیاز های مردم مخصوصا در بخش تأمین کالا های اساســی 
بدهد مجلس موظف است به نظارت های شدیدتر، حتی استیضاح ورود 
کند. عضو فراکسیون اکثریت مجلس درباره انتظار نمایندگان از روحانی 
یادآور شد: آقای رئیس جمهور می تواند یکسری تغییراتی را در سیستم 
مدیریت و اداره کشور اعمال کند. برخی وزرا و معاونان خودش را تغییر 
دهد. مشخص است که بعضی از آن ها دیگر کشش ندارند و نمی توانند 
بحران های اقتصادی را کنترل کنند. مدیران قدرتمند امروز باید در دولت 
مســئولیت بگیرند تا با روش های روز به مقابله با مشــکلات بپردازند، 

روش های سنتی در بحران جواب نمی دهند.
 منبع: تابناک

افراد عادی کجا ماسک بزنند؟/ برگزاری اربعین تا این لحظه منتفی است/ هک شدن موبایل وزیر دفاع اسرائیل 
توسط ایران/ سخنگوی وزارت خارجه: قضاوت درباره انفجار نطنز زود است

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رسمی . 1ـ نظر 
به دســتور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 13٩0/٩/۲0 و برابر رای شماره 
13٩8۶030۶01300۲۴0۴ مــورخ13٩8/11/۲٩ هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد 
تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی  آقای محمود صادق پورفرزند محمد ابراهیم در چهار دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت  کل1۶۶/۶۲ متر مربع از پلاک  شماره ۴50 فرعی از یک اصلی واقع در اراضی علی آباد بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریداری 
شــده مع  الواسطه از محمد حسین نژاد مالک رسمی ۲-  شماره 13٩8۶030۶01300۲۴05 مورخ 13٩8/11/۲٩ هیات اول موضوع ماده 
یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم ربابه زارع فرزند محمد حسین 
در دودانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت کل 1۶۶/۶۲ مترمربع از پلاک شماره۴50 فرعی از یک اصلی واقع در اراضی 
علی آباد بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریدار شده مع الواسطه از محمد حسین نژاد مالک رسمی محرز گردیده است، لذا به موجب 
ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به 
فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به 
اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد ک در این صورت اقدامات ثبت موکول 
به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه 
عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 13٩٩/۴/۲1. تاریخ انتشار نوبت دوم: 5/۴/13٩٩

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانـون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسمی . برابر رای شـماره 13٩٩۶030۶0۲1000۲08 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی 
آقـای علـی اصغـر مفتوحـی فرزند محمد بـه شـماره شناسـنامه۶8 صادره از بردسـکن 
درششـدانگ یکبـاب سـاختمان به مسـاحت 183/50متر مربع قسـمتی ازپـلاک 107۴ 
فرعـی از ۴ اصلـی واقـع درخراسـان رضـوی بخـش ۴ حـوزه ثبـت ملـک بردسـکن 
خریـداری از مالـک رسـمی ورثـه محمـد یوسـفی محـرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور 
اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتی که 
اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند 
از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو ماه اعتـراض خود را بـه این اداره تسـلیم و 
پـس از اخـذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را 
بـه مراجـع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و عدم 

وصـول اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 13٩٩/۴/۲1 .  تاریخ انتشار نوبت دوم: 5/5/13٩٩

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد

511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانـون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسمی . برابر رای شـماره 13٩٩۶030۶0۲100018۴ 
هیـات اول/ موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض 
متقاضـی خانم اکرم غلامی احمدی فرزند حسـن به شـماره شناسـنامه 3۴55 صادره از 
بردسـکن درششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت 30/10 متر مربع قسمتی ازپلاک 
۴78 فرعـی از۴ اصلـی واقـع درخراسـان رضـوی بخش۴ بردسـکن خریـداری از مالک 
رسـمی غـلام بافتـی  محـرز گردیده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت بـه صدور 
سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی 
بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خود را بـه این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مدت 
یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجع قضایـی تقدیم نمایند. 
بدیهـی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات 
سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 13٩٩/۴/۲1 .  تاریخ انتشـار 

نوبت دوم: 5/5/13٩٩
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن


